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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 فوتی  تصادفات در هفت باغ علوی به صفر رسید
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فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای

الکترونیکی  تدارکات  سامانه  طریق  از  را  الکترومغناطیسی  کنتور  خرید  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  کرمان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  نماید. کلیه  برگزار    2000005963000220 شماره  به  دولت 
گران  مناقصه  است  لازم  و  شد  خواهد  انجام   www.setadiran.ir آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت 
 . سازند  محقق  مناقصه  در  شرکت  جهت  را  الکترونیکی  امضای  دریافت گواهی  و  مذکور  سایت  در  نام  ثبت  مراحل   ، قبلی  عضویت  عدم  صورت   در 

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/12/28 می باشد. 
مبلغ براورد :17,584,000,000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 879,200,000 ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار(در وجه شرکت اب و فاضلاب استان کرمان  ضمانتنامه فوق باید 
به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:مورخ 1400/12/28 لغایت 11/ 01/ 1401
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 30/ 01/ 1401

اخرین مهلت تحویل پاکت )الف(:به صورت حضوری ساعت 15 روز سه شنبه مورخ 30/ 01/ 1401 به دبیر خانه شرکت اب و فاضلاب استان 
تاریخ بازگشایی پاکت ها: ساعت 10:30 روز  چهارشنبه تاریخ 31/ 01/ 1401

محل تامین اعتبار :عمرانی اسناد خزانه اسلامی به سر رسید 22/ 1403/05 بت حفظ قدرت خرید 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها :

آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- تلفن: 034-33222960
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 

دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

ت دوم
شماره ب/52-58/ 1400نوب

آگهي مناقصه عمومي 
شماره 1400/79/ع

شركت معدنی و صنعتی گل گهر )سهامی عام( در نظر دارد پروژه" طراحی، تأمین، اجرا و راه اندازی نوار نقاله 300 متری 
بین خطوط سنگ شکنی شماره 2 گل گهر و خطوط کنسانتره گهرزمین " خود را بصورت EPC از طریق برگزاری مناقصه 
عمومی به پیمانكار واجد شرایط واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه به وبسایت این شرکت 
به نشانی WWW.GEG.IR  بخش مناقصه و مزایده مراجعه و اسناد مذکور را به همراه فرم پرسشنامه ارزیابی تأمین 
كنندگان از بخش مناقصه و مزایده دانلود نمایند. مهلت تحویل پاكات ساعت 9 الی 14 روز یکشنبه مــورخ 1401/01/21 در 
محــل دفتركمیسیون معـاملات مجتمع و یا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازدید از محل اجرای موضوع 
مناقصه روز چهارشنبه مورخ 1400/12/25 مقرر شده است و الزامی می باشد. شركت معدنی و صنعتی گل گهر در قبول یا 

رد هر یك از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون جبران خسارت مختار می باشد.

کمیسیون معاملات شركت معدنی و صنعتی گل گهر

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای
اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی
تضمين عنوانشماره

فهرست بهابراورد )ریال(نوع)ريال(

144/ج1400/3
اجرای اساس و آسفالت باند دوم محور 
رودبار- بهادرآباد )تجدید5(                 

7،098،000،000
ضمانت نامه بانکی
) مطابق با فرمت 
ارایه شده در اسناد(

159،886،577،005

فهرست بهای راه، 
راه آهن و باند 

فرودگاه سال 1400 
و فهرست بهای 

تجمیعی

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای بدون ارزیابی کیفی

تضمين عنوانشماره
فهرست بهابراورد )ریال(نوع)ريال(

142/ج1400/3

تهیه و نصب علائم اخطاری، انتظامی و 
اطلاعاتی و تجهیزات ایمنی جهت ایمن 
سازی پروژه های باند دوم محورهای 
رودبار- سه راهی بهادرآباد و جیرفت- 

بلوک- فاریاب )تجدید(     

622،000،000
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فهرست بهای راهداری 12،430،308،764
سال 1400

143/ج1400/3

احداث وجمع آوری شبکه برق 20 
کیلوولت جهت آزادسازی پروژه 

باند دوم جیرفت- بافت )محدوده 
ساردوئیه تا سه راهی سربیژن( 

)تجدید3(

289،000،0005،772،195،263

فهرست بهای توزیع نیروی 
برق سال 1399 و فهرست 
بهای خطوط هوایی انتقال 
وفوق توزیع نیروی برق و 

ابنیه سال 1400

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی: ساعت 14 روز 1400/12/20 تا تاریخ 1400/12/26.
o مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 1401/01/22.
o زمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8 روز سه شنبه تاریخ 1401/01/23.

o اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس: جیرفت- حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت

)http://iets.mporg.ir( و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور www.jkerman.mrud.ir 
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 021-41934 

و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768
اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان

رشد ۶1 درصدی وصول مالیات در کشور

 نخلداران جنوب کرمان آفت کرم میوه خوار خرما را جدی بگیرند
بط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب  مدیر روا
شهرستان  هفت  ن  را نخلدا بیشتر  توجه  بر  کرمان 
جنوبی این استان به آفت کرم میوه خوار خرما تاکید 

کرد.
ر  ا ا کرم میوه خو ین آفت ر م ا ، نا نیا لحسن پیر بوا ا
و  ی  قهوه ا تغییر رنگ میوه ) ن کرد و  خرما عنوا

– ریزش شدید میوه ها  قرمز(
ز تلقیح و مشاهده ورود  پس ا

 لارو و سوراخ روی میوه را از علائم این آفت برشمرد.

زکیه سلیمی زرندی/ مدیرکل راهداری استان کرمان با اشاره به 
رفع 89 نقطه حادثه خیز استان در یک سال گذشته گفت: برای 
مثال 4 دوربرگردان در مسیر هفت باغ علوی مسدود شد که در 

نتیجه تصادفات فوتی در این مسیر به صفر رسید.
احسان عراقی زاده اضافه کرد:در گردنه ده علیرضا نیز با اقداماتی 
که از سوی راهداری صورت گرفته تلفات جانی طی ۳ سال 
گذشته صفر بوده است.  با فرارسیدن فصل بهار،پیش بینی 

می شود در نوروز 1401،تعداد ترددهای خودروها در جاده های 
استان کرمان به نسبت سال قبل 120 درصد افزایش یابد که 
این موضوع می توان افزایش تعداد تصادفات را هم به دنبال 

داشت باشد.
عراقی زاده می گوید:سازمان راهداری کشوری عنوان »نوروزی 
متفاوت« را برای سال 1401 درنظر گرفته و ما در استان 
 تمام توانمان را برای مدیریت سفرها در این بازه گذاشته ایم.

 رئیس کل سازمان امور مالیاتی: رکورد جدیدی در وصولی درآمدهای مالیاتی به ثبت رسیده است

حقوق نمایندگان و مدیران 
 مجلس شفاف شد

تعهد بنگاه های اقتصادی 
کرمان برای آزادی زندانیان 

 هم نیمه کاره ماند

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از ثبت نام 22 هزار و ۷۳5 نفر از اهالی این منطقه 
در طرح نهضت ملی مسکن خبر داد. محمد ساردوئی بیشــترین میزان ثبت نام در طرح 
نهضت ملی مسکن را در جنوب کرمان در شهرستان جیرفت اعلام کرد و افزود: 1۳ هزار  و 
900 جیرفتی در این طرح ملی ثبت نام و از این تعداد سه هزار و 500 نفر نسبت به تکمیل 

پرونده اقدام کرده اند که باید نسبت به آماده سازی اراضی به منظور اجرایی شدن 
طرح اقدام شود.

نام نویسی ۲۲ هزار نفر از اهالی جنوب 
 کرمان در طرح نهضت ملی مسکن

در جریــان بررســی بودجــه مصــوب شــد کــه حقــوق 
نماینــدگان و مدیــران مجلــس بــرای نظــارت عمــوم مــردم 

 به طــور شــفاف و ماهیانــه در ســامانه ســازمان امور اســتخدامی کشــور قــرار گیرد.
به گزارش مهر، در جلسه علنی عصر روز گذشته )سه شنبه 1۷ اسفند ماه( مجلس شورای اسلامی 
و در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه سال 1401 کل کشور، یک بند الحاقی به تبصره 
20 بودجه تصویب شد.بر این اساس، مجلس مکلف شد حقوق نمایندگان و مدیران مجلس را 
 برای نظارت عموم مردم به طور شفاف و ماهیانه در سامانه سازمان امور استخدامی کشور قرار دهد.
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تشریح برنامه های هفته 
بزرگداشت »حکیم نظامی 

گنجوی« در کرمان
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان  ویژه برنامه های 
گرامی داشت هفته بزرگداشت »حکیم نظامی گنجوی« در این 

استان را تشریح کرد.
محمدرضا علیــزاده بیــان کــرد: ســتاد بزرگداشــت برنامه هــای فرهنگی- هنــری حکیم 
نظامی گنجــوی در هفته های گذشــته بــرای هرچه باشــکوه تر برگزار شــدن بزرگداشــت 
 این شــاعر بــزرگ در اســتان تشــکیل شــد و دبیرخانه اســتانی این ســتاد شــکل گرفت.
او افزود: دبیرخانه ستاد استانی هفته گرامی داشت نظامی گنجوی از 18 تا 2۶ اسفندماه به مناسبت هفته 
گرامی داشت نظامی گنجوی، برنامه های متنوعی را پیش بینی کرده است که در سراسر استان با همکاری 

دستگاه ها و انجمن های فرهنگی و ادبی  مختلف، اجرا خواهد شد.

ادامه مطلب را در 
صفحه ۲ بخوانید 

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه ۲  را 
بخوانید
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افزایش ۹ درصدی تعداد بوستان های 
محله ای در رفسنجان تا یک سال آینده

مدیرعامل سازمان سیما،منظر و فضای سبز شهری شهرداری رفسنجان 
از افزایش 9 درصدی تعداد بوستان های رفسنجان تا سال آینده خبر داد.

جهانگیر ملکی اظهار کرد:کاشت درخت و افزایش سرانه فضای سبز باعث 
بهبود سلامت جسمی و روانی افراد جامعه، هویت بخشی به شهر،کاهش 
آلودگی هوا، جذب گردشــگر و.... می شــود. او با بیان اینکه در هفته 
درختکاری بیش از 5 هزار اصله درخت توزیع شده است، گفت: مساحت 
فضای سبز شهرداری ۳ میلیون و 19۶ هزار مترمربع است که از این 

مساحت  82۷ هزار و 240 متر مربع به پارک ها اختصاص یافته است.
ملکی از تولید سالیانه 10تا 12میلیون نشاء فصلی در نهالستان شهرداری 
خبر داد و افزود:عمده نشــاء های تولیدی در فصول مختلف سال به 
خصوص بهار و پاییز در سطح شهر کاشته می شود. مدیرعامل سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری رفسنجان با اشاره به اینکه 
در حال حاضر عملیات احداث ۷ بوستان محله ای در رفسنجان آغاز 
شده است، خاطرنشان کرد: با مجموع ۶9 بوستان موجود در سطح شهر 
پیش بینی می شود تا سال آینده تعداد بوستان ها به بیش از ۷5 تا برسد. 
ملکی با اشاره به نقش مهم شوراهای محله در ارتقاء فضای سبز، از توزیع 
نهال طبق هماهنگی های انجام شده با شورای محله در محلات خبر داد 
و گفت:حفظ و نگهداری فضای سبز یک ضرورت همگانی است و می 

طلبد همه مردم در این امر مشارکت نمایند.
مدیرعامل سازمان سیما،منظر و فضای سبز شهری با بیان اینکه یکی 
ازسیاست های سازمان فضای سبز، جداسازی آب شرب از آب فضای 
سبز است، یادآور شد: این موضوع با احداث دو مخزن دو هزار مترمکعبی 
در جاده کرمان و خط انتقال با توجه به بودجه اختصاص داده شده در 

دستور جدی سازمان قرار گرفته است.

فوتی  تصادفات در هفت باغ علوی 
به صفر رسید

زکیه سلیمی زرندی-مدیرکل راهداری استان کرمان با اشاره 
به رفع 89 نقطه حادثه خیز اســتان در یک سال گذشته گفت: 
برای مثال 4 دوربرگردان در مســیر هفت باغ علوی مســدود 

شد که در نتیجه تصادفات فوتی در این مسیر به صفر رسید.
احســان عراقی زاده اضافه کــرد:در گردنه ده علیرضــا نیز با 
اقداماتی که از سوی راهداری صورت گرفته تلفات جانی طی 

۳ سال گذشته صفر بوده است.
بــا فرارســیدن فصــل بهار،پیش بینــی می شــود در نوروز 
1401،تعداد ترددهای خودروها در جاده های اســتان کرمان 
به نسبت ســال قبل 120 درصد افزایش یابد که این موضوع 

می توان افزایش تعداد تصادفات را هم به دنبال داشت باشد.
عراقی زاده می گوید:سازمان راهداری کشوری عنوان »نوروزی 
متفاوت« را برای سال 1401 درنظر گرفته و ما در استان تمام 

توانمان را برای مدیریت سفرها در این بازه گذاشته ایم.
مدیرکل راهداری معتقد اســت که برخی از مردم نســبت  به 
هشدارها از ســوی دســتگاه  های دولتی بی اعتماد شدند و به 
آنچه که در خصوص سرعت مطمئنه و شــرایط جاده ها گفته 

می شود اهمیت نمی دهند.
او می گوید:در ســیل دی ماه پل توکل آباد در ریگان در حال 
فروریختن بود که با ورود شــورای تامین و نیــروی انتظامی 
توانســتیم جلوی تردد از روی این پل را بگیریم و کمتر از پنج 

دقیقه بعد پل ریزش کرد.
عراقی زاده در خصوص پرونده ســه نفر کارمند این اداره کل 
که به دلیل اختلاس دستگیر شده اند گفت:هنوز حکمی برای 

آن ها صادر نشده و پرونده به دادگاه نرفته است.
او با اشاره به جذب اســناد خزانه این اداره کل در سال جاری 
گفت: بالغ بر ۶۶0 میلیارد تومان اســناد استانی و معادل آن 
هم اسناد ملی داشــتیم که تاکنون اســناد ملی به طور کامل 
و حدود 100 میلیارد تومان اسناد اســتانی معادل 25 درصد 

جذب شده است.

وقـوع طوفان هـای پـی در پـی در کرمـان این 
اسـتان را در زیر چتری از ریزگردها قرار داده و 
این در حالیسـت کـه درختان گز اطراف شـهر 

کرمـان در حال تخریب هسـتند.
ایـن روزهـا در حالـی مـردم کرمـان خـود 
را بـرای تحویـل سـال و ایـام نـوروز آمـاده 
می کننـد کـه بـازار خانـه تکانـی داغ تـر از 
همیشـه اسـت اما طبیعـت ورق را در اسـتان 
برگردانـده اسـت و از یـک هفتـه قبـل بـروز 
ز  طوفان هـای پـی در پـی موجـب شـده ا
آسـمان شـهر کرمان خاک ببارد. خشکسالی 
و تخریـب برخـی از عرصه هـای جنگلـی بـه 
خصـوص در کانون هـای ریزگرد اطراف شـهر 
کرمان که ناشـی از قطـع درختـان در اطراف 
محـور هفـت بـاغ و خالـی کـردن زباله هـای 
سـاختمانی در جـاده جوپار اسـت آخرین تیر 
بـر پیکـر کمربنـد سـبز اطـراف شـهر کرمان 

بـوده اسـت.
متولیـان امـر نیـز ایـن روزهـا بـه جـای 
جلوگیـری از تخلیـه زباله هـا در یکـی از 
بزرگتریـن جنگل هـای دسـت کاشـت کشـور 
در جـاده جوپـار سـرگرم حواشـی شـده اند.

در ایـن میـان مـردم شـهر کرمـان که تـا چند 
وقت قبل فقـط خبرهای بـروز ریزگردهـا را از 
صدا و سـیما می شـنیدند ایـن روزهـا پنجه در 

پنجـه آلودگـی هـوا انداخته اند.
همه چیز به دلیل تغییرات اقلیمی 

است!
در نهایت پـس از گذشـت 5 روز از طوفان های 
مکـرر هـوا در کرمـان و صـادر شـدن هشـدار 
زرد هواشناسـی مسـئولان اظهار نظرهایی در 
خصـوص افزایش آلودگـی هوای شـهر کرمان 

کردنـد.
هـر چنـد مـردم شـهر کرمـان طـی ایـن پنج 
روز آسـمان آبـی را ندیده انـد و شـاهد ریـزش 
ریزگردهـا و خارک از آسـمان بودند.در شـرق 
اسـتان کرمان در ریگان و فهـرج وضعیت بدتر 
اسـت و طوفان شـن و ریزگردها مردم را کلافه 
کرده اسـت و البته سـکوت مسـئولان اسـتان 
کرمـان در خصـوص حجـم بـالای درگیـری 
کرمـان بـا ریزگردهـا ادامـه دارد و همـه چیـز 

گـردن تغییـر اقلیـم انداختـه می شـود.

کسی صدای طوفان شن را نمی شوند
فعـال محیـط زیسـت  جویی، مهدیـه خوا
اظهـار داشت:سـوال مـن از مسـئولان ایـن 
اسـت آیـا بـا مطـرح کـردن عواملـی ماننـد 
تغییـرات اقلیمـی مشـکل حـل می شـود و 
دیگر مسـئولیتی در قبال کنتـرل ریزگردها 
در اسـتان کرمان ندارنـد؟ آیا اگر یک سـوم 
از سـال در اسـتان های دیگر و شـهرهای پر 
جمعیـت هـم طوفـان و ریزگـرد شـدید ری 
یـن اسـتان ها سـکوت  مـی داد مسـئولان ا
نون هـای  کا خوزسـتان  در  می کردنـد؟ 
جـذب  و  مسـئولان  همـت  بـا  ریزگـرد 
یـی  بـل توجـه بـه مکان ها بودجه هـای قا
در  ند  شـده ا تبدیـل  یبـا  ز و  سرسـبز 
اسـتان کرمـان بـرای کنتـرل کویـر لـوت 
و جلوگیـری از توسـعه کویـر چـه اقدامـی 

شـده اسـت؟
او افزود:اگـر بارندگی هـای مـاه گذشـته نبـود 
و جازموریـان آبگیـری نمی شـد در حـال 
حاضـر بسـتر ایـن تـالاب هـم یکـی دیگـر از 
کانون هـای ریزگـرد بـود کـه چرخـه طبیعت 
بـدون دخالت هـای مسـئولان ایـن تهدیـد را 
مهار کرد. او گفت:ریزگردهای کرمان ناشـی از 
کانون هـای محلی اسـت و ارتباطی به سـامانه 
موجـود در کشـور نـدارد در واقـع آنقـدر در 
محور هفت بـاغ کرمان بـه بهانه هـای مختلف 
طـی سـال های اخیـر درختـان کهنسـال گـز 
قطـع شـدند کـه حـالا ایـن منطقـه بـه یکـی 
از تهدیدهـای اصلـی شـهر کرمـان بـه لحـاظ 

بیابـان زایـی تبدیل شـده اسـت.
پوشش گیاهی دشت ماهان از در حال 

تخریب است
او افـزود: پوشـش گیاهـی از بین رفـت و جای 
آن هـزاران خانـه بیـن شـهر کرمـان و ماهـان 
احـداث شـد و کسـی هـم جلـوی این مسـاله 
را نگرفـت بلکـه به سـادگی زمین ها بـه ادارات 
واگـذار و ادارات نیـز بـه کارکنانشـان واگـذار 

کردنـد.
ایـن فعـال محیـط زیسـت گفـت: در برخی از 
تپه هـای شـنی در ایـن منطقـه شـاهد قطـع 
درختـان هسـتیم از سـوی دیگـر در جـاده 
جوپار یـک فاجعـه در حـال روی دادن اسـت.
او ادامـه داد:میـزان تخلیـه زباله هـای زیسـت 
محیطـی در محـدوده شـهری و خـارج از آن 
آنقدر زیاد شـده اسـت اقدام به تخلیـه زباله در 
حریم جـاده کرمان - جوپار می شـود و کسـی 

هـم جلـوی ایـن وضـع را نمی گیرد.
جنگل دشت جوپار زیر انبوهی از 

زباله ها مدفون شده است
خواجویـی گفـت:در دو سـوی جـاده تـا 
کیلومترهـا انبوهـی از زباله سـاختمانی تخلیه 
شـده اسـت و کار به جایی رسـیده کـه در بین 
دو بانـد جـاده نیـز تپه هـای بزرگـی از زبالـه 
سـاختمانی ایجاد شـده اسـت و تعجـب اینکه 
کسـی هم جلوی این وضـع را در ورودی شـهر 

. د نمی گیـر
او گفت:دقیقـاً همیـن بخـش از شـهر کانـون 
ریزگردهـا می باشـد و بـرای رهایـی از ایـن 
وضعیت سـال ها قبل جنگلـی انبـوه از درختان 
گز کشـت شـده و همیـن زباله هـا بخـش قابل 
توجهـی از جنـگل را از بیـن برده انـد و همینـه 
اینها تنها در چنـد کیلومتری شـهر کرمان و در 
مرکز اسـتان در حال روی دادن اسـت و کسـی 
توانسـته جلـوی کامیون هـا و تراکتورهایی که 
نخاله هـا را تخلیـه می کننـد بگیـرد. او افـزود: 
ریزگردهـا و آلودگی شـدید هوایی کـه در حال 
حاضـر می بینیـد نتیجه همین مسـئله اسـت.

گروه های در معرض خطر از تردد در 
شهر خودداری کنند

مدیـرکل محیط زیسـت اسـتان کرمـان نیز با 
اشـاره به آلودگی شـدید هوای ناشـی از وجود 
گرد و غبار گفـت: آلودگی هوا در شـهر کرمان 

از صبح سـه شـنبه تشدید شـده است.

مرجـان شـاکری از گروه هـای در معـرض 
خطـر از جملـه سـالمندان، بیمـاران قلبـی و 
تنفسـی و کودکان خواسـت در صـورت امکان 

مراقبت هـای لازم را انجـام دهنـد.
او همچنیـن گفـت: بـه دلیـل شـدت آلودگی 
بـه  نـد  می توا سـنگین  فعالیت هـای  هـوا 

سـلامتی افـراد لطمـه وارد کنـد.
مریم سلاجقه،کارشـناس هواشناسـی کرمان 
نیز اظهار داشـت:وزش باد و وجـود کانون های 
فرسایشـی موجـب بروز ریزگـرد و گـرد و غبار 
شـده اسـت. او افـزود: پیـش بینـی می کنیـم 
آلودگـی هوا تـا اوایـل هفتـه آینـده در کرمان 

ادامه داشـته اسـت.
بر شدت وزش باد افزوده می شود

او ادامـه داد:از ظهر بر شـدت وزش بـا افزوده 
می شـود و بیشـترین میـزان درگیـری بـا 
طوفان شـن و گرد و غبار نیز در شـرق اسـتان 
کرمـان روی می دهـد و منجـر بـه کاهـش 
دیـد افقـی خواهـد شـد. او بـه کاهـش دیـد 
در جاده هـا اشـاره کـرد و خواسـتار احتیـاط 
بیشـتر مسـافران شـد و گفت:بـروز گـرد و 
غبـار شـدید در محورهـای اسـتان کرمـان 
بـه سیسـتان و بلوچسـتان، یـزد و خراسـان 
جنوبـی محتمـل اسـت. طبـق پیـش بینـی 
هـوای هواشناسـی اسـتان کرمـان میـزان 
وزش باد و طوفان از سـه شـنبه تـا روز جمعه 
افزایـش می یابـد و از مـردم خواسـته شـده 

مـوارد ایمنـی را رعایـت کننـد.

دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان 
کرمان با تاکید بر ضرورت زمینه سازی مناسب 
و علمی برای عمل به 2 فریضه امر به معروف و 
نهی از منکر گفت: برخی تصورات و نگاه های 
مرتبط با این فریضه ها درجامعه نیاز به اصلاح 
داردکه با بهره گیــری از اصول علمی، دینی و 

کارشناسی باید نسبت به آن اقدام کرد.
علی شجاع حیدری افزود: برخی برداشت ها و 
باورها نسبت به 2 فریضه امر به معروف و نهی 
از منکر در جامعه نیازمند کار اساســی برای 
اصلاح است که نخست با اقدام مناسب و انجام 
الزامات آن و نیز آمــوزش صحیح و تخصصی 
توســط اســاتید و فرهیختگان جامعه هم در 
حوزه های دینی و هم دانشگاهی امکان پذیر 

است.  
او تصریح کرد: اجرای این 2 فریضه در مرحله 

تذکر لســانی از وظایف همگانی تمامی اقشار 
جامعه با رعایت شــرایط و ضوابــط اعتقادی 
و قانونی اســت که البته الزامات و شــرایطی 
دارد که اگر بخوبی رعایت نشود ممکن است 

تبعاتی نیز به همراه داشته باشد.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان 
کرمان با اشــاره به احادیــث مختلف درباره 
اهمیت انجــام صحیح امر به معــروف و نهی 
از منکر که ســبب بقای دیگر واجبات دینی 
و اصلاح جامعه خواهد شــد تاکیــد کرد: اگر 
شرایط و الزامات امر به معروف و نهی از منکر 
در جامعه به درستی رعایت نشود، تاثیرگذاری 

مناسبی هم نخواهد داشت.
او ادامــه داد: اگر این الزامــات بخوبی رعایت 
نشوند بعضاً در مواردی با مقاومت هم روبه رو 
خواهد شد لذا اطلاع و آگاهی از شرایط اولیه 

امر به معــروف ونهی از منکــر لازم وضروری 
است.   شجاع حیدری با اشــاره به اینکه همه 
افــراد و نهادها در اجرای ایــن 2 فریضه مهم 
نقش و مســئولیت دارند بیان کرد: در تمامی 
نهادها و دســتگاههای دولتــی و غیردولتی 
بایستی شــورای امر به معروف و نهی از منکر 
تشکیل شــود که این موضوع در سطح استان 
کرمان در حال اجراست و از وظایف این ستاد 
به شمار می رود. او تاکید کرد: در موضوع امر 
به معروف و نهی از منکر رعایت اخلاق و رفتار 
اســلامی و نیز پایبندی بــه قوانین و مقررات 
از موارد مهم است که ســبب افزایش ضریب 
تاثیرگذاری بیشتر آن در مخاطب خواهد شد.  
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان 
کرمان اظهارداشت: برای اینکه امر به معروف 
و نهی از منکر در مخاطب تاثیر لازم و مدنظر را 

داشته باشد بایستی با زبان نرم و با ایجاد زمینه 
محبت متبلور شــود، زیرا معمولاً انســان ها 
نصایح، راهنمایی ها و تذکرات دلسوزانه را می 

پذیرند و مقاومتی به آن نشان نخواهند داد.
او در ادامــه از جملــه برنامه های ســتاد امر 
به معروف و نهــی از منکر در اســتان کرمان 
را شــامل ابلاغ شــاخص های عفاف وحجاب 
برای تمامی دســتگاهها و نهادهــای دولتی 
و غیردولتــی و نیــز دریافت نظرات اســاتید 
دانشگاه، فرهیختگان، نخبگان و مدیران عالی 
استانی در خصوص دستورالعمل جامع عفاف 
وحجاب و ارائه به ســتاد مرکز به منظور جمع 

بندی نهایی اعلام کرد.
بــه گفته  شــجاع حیدری تشــکیل و صدور 
مجوز گروه هــای مطالبه گری در عرصه های 
تخصصی، آموزش اعضای شوراها و در ادامه آن 
کارکنان دستگاههای اجرایی بویژه کارمندانی 
که در صــف اول خدمت قرار دارنــد، ارزیابی 
فعالیت شوراهای امر به معروف ونهی از منکر 
و تمامی دستگاههای دولتی وغیر دولتی و نیز 
تعیین شــوراهای برتر استانی از دیگر فعالیت 

های این ستاد است.

ریه های شهر کرمان زیر انبوهی از خاک
کرمان پنجه در پنجه آلودگی هوا انداخته است

اجرای صحیح امر به معروف نیازمند
 زمینه سازی علمی و دینی است 

گزارش
مهر

تعهد بنگاه های اقتصادی کرمان برای 
آزادی زندانیان هم نیمه کاره ماند

مدیران ستاد دیه در کرمان ضمن تشریح کمک های خیران برای آزادسازی 
زندانیان جرایم غیرعمد اعلام کرد که بنگاه های اقتصادی در این زمینه 
امسال 24 میلیارد تومان تعهد کرده بودند که تاکنون 12 میلیارد و 200 

میلیون تومان وصول شده است.
این درحالی است که چندی پیش نیز در نشست کارگروه توسعه اشتغال 
استان کرمان اعلام شد این بنگاه های اقتصادی تامین اعتبار برای ارائه 
تسهیلات اشتغالزایی خرد و مشاغل خانگی از طریق بانک رسالت را به 
میزان 12 هزار نفر در استان تقبل کرده بودند که تاکنون تنها پرداخت 

تسهیلات به افزون بر ۶ هزار نفر محقق شده است.
مدیر نمایندگی ستاد دیه در استان کرمان در نشست هیات امنای ستاد 
دیه استان با تشریح آخرین وضعیت جمع آوری کمک ها و آزادی این دسته 
از زندانیان توضیح داد:از ابتدای سال جاری تاکنون 15 جلسه هیات امنا 
برگزار و در مجموع زمینه آزادی 291 نفر از مددجویان جرایم غیرعمد از 

زندان های استان کرمان فراهم شده است.
خیران از بنگاه های اقتصادی پیشی گرفتند

سید حجت الله موسوی قوام افزود:مجموع پرداخت های ارائه شده برای 
آزادی مددجویان جرایم غیرعمد، 19میلیارد و 9۳ میلیون تومان بوده 
است که از این میزان 14 میلیارد و ۷9۷میلیون تومان از محل کمک های 
خیران بوده است. او با اشاره به اینکه در مجموع 1۷ نفر بدون پرداخت وجه و 
با اخذ رضایت شاکی از زندان آزاد شدند ادامه داد:با برگزاری جلسات صلح 
و سازش با 190نفر شاکی صحبت و 28۶ میلیارد و 800 میلیون تومان 

تخفیف بدهی شکات نیز حاصل شد.
مدیر نمایندگی ســتاد دیه در استان کرمان اظهارداشــت: با برگزاری 
جشن های گلریزان طی ماه مبارک رمضان در 2۳ شهرستان استان بالغ 
بر 1۷ میلیارد تومان تعهد خیران حاصل شد که بالغ بر 15 میلیارد تومان 
تاکنون وصول شده است. موسوی قوام با اشاره به اینکه تعهد بنگاه های 
اقتصادی نیز 24 میلیارد تومان بوده اســت، اظهارداشت: از مجموع این 

تعداد 12 میلیارد و 200 میلیون تومان برای ستاد دیه وصول شده است.
او یادآورشد: اینک 144مددجو در زندان های استان کرمان حضور دارند که 
از این تعداد سه نفر دیه بدهکار هستند و ۷۳ نفر به دلیل چک برگشتی، ۶1 
نفر به دلیل ناتوانی در پرداخت مهریه و هفت نفر به دلیل ناتوانی در پرداخت 
نفقه در زندان به سر می برند. مدیر نمایندگی ستاد دیه در استان کرمان با 
اشاره به اینکه کمترین زندانی تصادفات را در استان کرمان داریم تصریح 
کرد: ۶ نفر از مجموع مددجویان جرایم غیرعمد زندان های استان کرمان 
مربوط به سال 99 هستند و این امر نشان می دهد که بیشتر زندانیان جرایم 

غیرعمد استان کرمان جدیدالورود هستند.
موسوی قوام گفت: ۳۷ نفر به مناسبت اعیاد شعبانیه و در آستانه عید نوروز 
آزاد می شوند که با آزادی این افراد شمار افراد آزاد شده از زندان های استان 

به ۳28 نفر افزایش می یابد.

مدیر روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
کرمان بر توجه بیشتر نخلداران هفت شهرستان 
جنوبی این استان به آفت کرم میوه خوار خرما 

تاکید کرد.
ابوالحسن پیرنیا، نام این آفت را کرم میوه خوار خرما عنوان کرد و 
تغییر رنگ میوه )قهوه ای و قرمز( – ریزش شدید میوه ها پس از 
تلقیح و مشاهده ورود لارو و سوراخ روی میوه را از علائم این آفت 

برشمرد.
او شرایط ورود آفت کرم میوه خوار خرما را به باغ های منطقه جنوب 
کرمان مساعد دانست و نسبت به احتمال خسارت این آفت به خرما 

داران هفت شهرستان جنوبی استان کرمان هشدار داد.
مدیر روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان 
روش های مبارزه با آفت کرم میوه خوار خرما را مکانیکی و 
شیمیایی برشمرد  و بر مشاوره با کارشناسان کشاورزی در این 

زمینه تاکید کرد.
او به روش های مبارزه مکانیکی با آفت کرم میوه خوار خرما اشاره 
کرد و جمع آوری و انهدام میوه های آلوده، هرس دمبرگ و حذف 
الیاف اطراف تنه، تکریب )کوتاه کردن دمبرگها( و هرس به موقع، 
رعایت اصول به باغی و رعایت اصول آبیاری را از جمله روش های 

مکانیکی مبارزه با آفت کرم میوه خوار خرما دانست.
پیرنیا،حذف پاجوش های اضافی و جمع آوری بقایای گیاهی و 
انتقال به خارج از باغ و امحا آن ها و کنترل علف های هرز را از دیگر 

روش های مبارزه مکانیکی با آفت کرم میوه خوار خرما برشمرد.
او گفت: سم پاشی نوبت اول یک هفته تا 10 روز پس از تلقیح خرما 
و نوبت دوم چهار تا پنج هفته پس از اولین سمپاشی از روش های 

مبارزه شیمیایی با آفت کرم میوه خوار خرما است.
مدیر روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان به 
استفاده از سموم در آفت کرم میوه خوار خرما اشاره و سموم 
مالاتیون و هگزافلومورون )کنسالت( را برای مبارزه با این آفت 

توصیه کرد.
پس از حذف برگ های نخل خرما در عمل هرس، دمبرگ های 
آن ها بر روی تنه نخل باقی می مانند که هر کدام از این دمیرگ ها 
کرب )frond stub( نامیده می شود و به عمل کوتاه کردن 
کربها، تکریب )cutting of frond stubs( گفته می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان  
ویژه برنامه های گرامی داشت هفته بزرگداشت 
»حکیم نظامی گنجوی« در این استان را تشریح کرد.

محمدرضا علیزاده بیان کرد: ستاد بزرگداشت برنامه های فرهنگی- 
هنری حکیم نظامی گنجوی در هفته های گذشته برای هرچه 
باشکوه تر برگزار شدن بزرگداشت این شاعر بزرگ در استان تشکیل 

شد و دبیرخانه استانی این ستاد شکل گرفت.
او افزود: دبیرخانه ستاد استانی هفته گرامی داشت نظامی گنجوی از 
18 تا 2۶ اسفندماه به مناسبت هفته گرامی داشت نظامی گنجوی، 
برنامه های متنوعی را پیش بینی کرده است که در سراسر استان 
با همکاری دستگاه ها و انجمن های فرهنگی و ادبی  مختلف، اجرا 

خواهد شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان با اشاره به برنامه های 
پیش بینی شده عنوان کرد:این برنامه ها از چهارشنبه 18 اسفند و با 
همایش» انسان و اندیشه آرمانشهری در نگاه حکیم نظامی گنجه ای« 

و به همراه رونمایی از کتاب مثنوی مظهرالآثار آغاز می شود .
او ادامه داد: مراسم بزرگداشت حکیم نظامی گنجوی با عنوان ” 
نظامی و جریان اندیشه های پس از او “شنبه 21 اسفند ماه از سوی 
این اداره کل و همراهی انجمن آثار و مفاخر فرهنگی استان برپا می 
شود  علیزاده اضافه کرد:همایش شعر “کلید درِ  گنج حکیم ” نیز 
22 اسفند ماه با همراهی انجمن شعر قلم کرمان برگزار می شود . 
همچنین در 24 اسفند ماه نیز همایش ادبی “بهترین سر آغاز “با 

همراهی انجمن شعر “دل عالم” کرمان برپا خواهد شد .
او افزود: نمایشگاه خوشنویسی و مینیاتور اشعار حکیم نظامی که 
با همراهی انجمن خوشنویسان کرمان برپا می شود نیز سه شنبه 
24 اسفندماه در سالن اندیشه اسلامی،افتتاح می شود ،ضمن این 
که صدا و سیمای مرکز کرمان نیز ویژه برنامه ای با موضوع ” نظامی ” 

را  در دست ساخت دارد و به مناسبت این هفته پخش خواهد شد .
علیزاده افزود: برگزاری مسابقه متن ادبی با موضوع داستانهای 
حماسی حکیم نظامی ،برپایی شب های شعر “نظامی خوانی ” 
،برگزاری جلسه کمیته انجمن علمی آثار و مفاخر فرهنگی استان در 
زمینه نظامی شناسی، اجرای نقالی خوانی از اشعار نظامی و برگزاری 
مسابقه مشاعره و بداهه سرایی از دیگر برنامه های پیش بینی شده 
برای هفته بزرگداشت »حکیم نظامی گنجوی« در کرمان است که به 
همراهی و همکاری ادارات و انجمن های ادبی استان در مرکز استان و 

سایر شهرستانها برگزار خواهد شد.

مدیــر میراث فرهنگــی، گردشــگری 
و صنایع دســتی شهرســتان شــهربابک 
از برگزاری نمایشــگاه صنایع دســتی و 
سوغات از تاریخ 20 لغایت 2۷ اسفندماه 
جاری در مدرســه امام خمینی)ره( این 

شهرستان خبر داد.
علی شــیبانی افزود:»در این نمایشــگاه 
صنایع دســتی و هنرهــای ســنتی این 

شهرســتان همچون پته، فیروزه کوبی و تراش ســنگ های قیمتــی و نیمه قیمتی، 
مکرمه بافی، ســفال گری، ســاخت عروســک های بومی و محلی، چرم دوزی و.... به 

معرض نمایش و فروش در می آید.«
مدیر میراث فرهنگی،گردشــگری و صنایع دستی شهرستان شــهربابک با اشاره به 
اینکه در این شهرســتان 400 هنرمند از مزایای بیمه بهره مند شده اند افزود: »در 
حال حاضر 1۳0 کارگاه انفرادی و 80 کارگاه گروهی در شهرستان شهربابک فعال 

بوده که بیشتر آنها مربوط به تراش ســنگ های قیمتی و نیمه قیمتی است.«
او خاطرنشان کرد:»خوشبختانه در هفته های اخیر شهرســتان شهربابک به عنوان 
شهر ملی فیروزه شناخته و معرفی شــد که امیدواریم با همکاری مسئولان مربوطه 
این شهر ملی به شهر جهانی مبدل شــود زیرا این شهرستان ظرفیت های خوبی در 

این زمینه دارد.«

برگزاری نمایشگاه صنایع دستی و سوغات 
در شهربابک

نخلداران جنوب کرمان آفت کرم 
میوه خوار خرما را جدی بگیرند

تشریح برنامه های هفته بزرگداشت 
»حکیم نظامی گنجوی« در کرمان

خبر

خبر

خبر
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کاغذ استان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 

ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره 140060319078011031 هيات دوم مورخه 1400/11/19موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
بلامعارض متقاضي آقاي مسعود ملكي فرزند محمد بشماره شناسنامه 3977 
صادره از راين در ششدانگ يك باب مغازه به مساحت 97/8 مترمربع تحت 
پلاك 3054 فرعي از 2942 اصلي بخش3 واقع درکرمان بزرگراه امام )ره(
نبش کوچه27 خريداري از مالك رسمي ربابه هدايت محرز گرديده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در 
صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/18

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی :1280030

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

1400/11/18موضوع  مورخه  دوم  شماره140060319078010989هيات  راي  برابر 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مالكانه  تصرفات  دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 
بلامعارض متقاضي آقاي مسعود حداددارستاني فرزند علي بشماره شناسنامه 
به مساحت 89  باب خانه  از كرمان در ششدانگ يك  2980012467 صادره 
مترمربع تحت پلاك 16825فرعي از 3968 اصلي بخش2 کرمان واقع در کرمان 
خيابان صياد شيرازي کوچه 6 خريداري از مالك رسمي آقاي علي حيدري 
فرسنگي محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/03
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/18

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی:1280015
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معاون وزیــر صمت گفــت: تعرفه واردات 
خودرو برای سال آینده فعلًا تغییری ندارد 
و بر اســاس همان تعرفه های قبلی است. 
تعرفه از 40 درصد آغاز و تا مرز ۷5 درصد بر 

اساس حجم موتور خودرو اعمال می شود.
به گزارش  تسنیم، »محسن صالحی نیا« در 
برنامه خبری در رابطه با ساز و کار واردات 
خودرو در ســال 1401 و در پاسخ به این 
سؤال که مجوز واردات خودروهای سواری 
به چه کســانی داده می شــود؟ بیان کرد: 
واردات خودرو دارای ســابقه اســت و در 
سال های قبل هم بر اساس آئین نامه ضوابط 
فنی واردات خودرو که مصوب هیأت وزیران 
است ساری و جاری بوده است اما آنچه که 
امروز بیان می کنیم اجازه داده می شــود 
که دولت بتواند به شرکت ها و یا اشخاصی 
که براســاس ضوابط فنی واردات خودرو 
می توانند مشمول واردات خودرو شوند این 
اجازه را اعطا کنــد بنابراین واردات خودرو 

توسط دولت و ارکان دولت مدنظر نیست.
رئیس سازمان گســترش و نوسازی بیان 
داشت: معمولاً شرکت هایی که قصد واردات 
خودرو را دارند باید از قبل شــرایطی را از 
منظر امکان ارائه خدمات فروش و خدمات 
پس از فروش و تأمین قطعات مناســب در 
طی فرآیند بهره برداری توسط متقاضیان 
داشته باشــند و بنابراین شرکت هایی که 
بتوانند این ضوابط را طی کند و خودروهایی 
نیز باشــد که در قاعده اســتاندارد باشد 

می توانند در این دسته قرار بگیرند.
وی در پاســخ بــه این ســؤال کــه آیا به 
خودروسازهای داخلی مجوز واردات داده 
می شــود؟ گفت: برخی از خودروســازان 
داخلی در بخش خصوصی و دو خودروساز 
بزرگ آنها هم در سوابق قبلی معمولاً تعداد 
محدودی واردات خودرو برای تکمیل سبد 
کالا داشته اند بنابراین در شرایط فعلی اگر 
آنها هم بتوانند ضوابط یاد شده را طی کنند 
و درخواست واردات داشته باشند می توانند 

در محدود واردات قرار بگیرند.

رشد ۶۱ درصدی وصول 
مالیات در کشور

رئیـس کل سـازمان امـور مالیاتـی: 
رکورد جدیدی در وصولـی درآمدهای 

مالیاتـی به ثبت رسـیده اسـت
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، از 
تحقق کامل و پیش از موعد درآمدهای 
مالیاتی سال جاری خبر داد. به گزارش  
مهر به نقل از سازمان امور مالیاتی، داوود 
منظور با اشــاره به موفقیت قابل توجه 
و کم ســابقه وصول درآمدهای مالیاتی 
11 ماهه امسال اظهار داشت: در اجرای 
تکالیف ســازمان امور مالیاتــی، در این 
دوره زمانــی حدود 2۷8 هــزار میلیارد 
تومان مالیات وصول شــده که رشد ۶1 
درصدی نســبت به دوره مشــابه سال 
قبل را نشــان می دهد که بدین ترتیب، 
تکلیف بودجه ای سازمان در سال جاری 
به طور کامل انجام شده و رکورد جدیدی 
در وصولی درآمدهــای مالیاتی به ثبت 

رسیده است.
وی با اشاره به اینکه وصول مالیات، نقش 
مهمــی در کمک به تحقــق برنامه های 
دولت در عمران و آبادانی کشــور دارد، 
افــزود: در 11 ماهه امســال و در بخش 
مالیات های مســتقیم، حدود 1۶8 هزار 
میلیارد تومان مالیات وصول شــده که 
رشد 5۶ درصدی نســبت به دوره مشابه 

سال قبل را نشان می دهد.
دکتر منظور اضافه کــرد: اقدامات لازم 
برای وصــول منابــع جدیــد از جمله 
مالیات خودروهای گران قیمت، مالیات 
واحدهای مسکونی گران قیمت و مالیات 
خانه های خالی که تاکنون معطل مانده 

بود، صورت گرفته است.
رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور 
با بیان اینکه رشد کم سابقه درآمدهای 
مالیاتی امسال حاصل اجرای برنامه های 
تحولــی و افزایــش کوشــش مالیاتی 
همکاران خــدوم در حوزه های گوناگون 
از جمله مبارزه با فرار مالیاتی و شناسایی 
مودیــان جدیــد، تســریع در وصــول 
معوقات مالیاتی، تسریع در رسیدگی به 
پرونده های مالیاتی و اصلاح فرایندهای 
حسابرســی و دادرســی اســت، عنوان 
داشت: بدیهی است گذار نظام مالیاتی به 
وضعیت مطلوب از طریق هوشمندسازی 
و داده مبنا کــردن فرآیندهای مالیاتی، 
نقــش مهمــی در افزایــش کارایــی و 
توانمندســازی نظام مالیاتــی در تامین 

درآمدهای مالیاتی ایفا می کند.

در جریان بررسی بودجه مصوب شد که 
حقوق نمایندگان و مدیران مجلس برای 
نظارت عموم مردم به طور شفاف و ماهیانه 
در سامانه سازمان امور استخدامی کشور 

قرار گیرد.
به گزارش مهر، در جلسه علنی عصر روز 
گذشته )سه شنبه 1۷ اسفند ماه( مجلس 
شورای اسلامی و در جریان بررسی بخش 
هزینه ای لایحه بودجه سال 1401 کل 
کشور، یک بند الحاقی به تبصره 20 بودجه 
تصویب شد.بر این اساس، مجلس مکلف شد 
حقوق نمایندگان و مدیران مجلس را برای 
نظارت عموم مردم به طور شفاف و ماهیانه 
در سامانه سازمان امور استخدامی کشور 
قرار دهد. احمد امیرآبادی فراهانی به عنوان 
پیشنهاددهنده این موضوع، گفت: مجلس 
انقلابی در طول دو سال فعالیت خود کارهای 

بزرگی انجام داد.
وی متذکر شد: مجلس قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم ها را تصویب کرد که امروز 
مذاکره کنندگان در وین بر اساس آن با قدرت 
در مقابل مستکبران ایستاده اند و از حقوق 

ملت دفاع می کنند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: همچنین قانون جهش تولید 
مسکن در راستای تولید سالانه یک میلیون 
مسکن به تصویب رسید که دولت اجرای 
آن را شروع کرده است. قانون حمایت از 
شرکت های دانش بنیان، قانون مالیات بر 
خانه های لوکس و قانون تسهیل در فضای 
کسب و کار از جمله قوانین مهمی است که در 
این دوره از مجلس به تصویب رسیده است. 

امیرآبادی فراهانی تاکید کرد: علی رغم 
اینکه مجلس انقلابی تا شب به بررسی 

لایحه بودجه می پردازد، اما مخالفان مجلس 
کارشکنی کرده و سعی می کنند مجلس را به 
حاشیه ببرند، چرا که نمی خواهند مجلس 
در رسیدگی به مشکلات مردم موفق باشد. 
البته مردم واقف هستند که نمایندگان چه 
در حوزه انتخابیه و چه در صحن، برای رفع 
مشکلات آن ها تلاش می کنند. امروز مخالفان 
مجلس مسئله حقوق نمایندگان را نیز بهانه 
کرده اند تا دوباره مجلس را به حاشیه ببرند که 
ما با این مصوبه نشان می دهیم که شفافیت 

برای ما بسیار مهم است.
حمیدرضا حاجی بابایی، رئیس کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه 1401 کل کشور هم 
در این باره، گفت: نمایندگان در کمیسیون 
تلفیق نهایت دقت را داشتند تا مجلس در 
شفافیت پیشتاز باشد. رأی نمایندگان به 
این پیشنهاد بیانگر آن است که نمایندگان 
هیچ ابایی ندارند که حقوق خود را در سامانه 
سازمان اداری و استخدامی ثبت کرده و در 

کنار ملت قرار گیرند.
پیش از این در جلسه عصر دوشنبه صحن 
علنی مجلس شورای اسلامی، اصلاحات 
کمیسیون تلفیق درباره تبصره 12 لایحه 
بودجه سال 1401 به تصویب نمایندگان 
رسید که طبق یکی از بندهای آن، مجلس 
از انتشار حقوق در سامانه حقوق و دستمزد 
سازمان امور اداری و استخدامی )پاکنا( 

مستثنا شده بود.
لازم به ذکر است بر اساس ماده 29 قانون 
برنامه ششم توسعه، دولت از سال 1۳9۶ 
مکلف شده تمامی پرداختی ها به مقامات، 
روسا و مدیران تمامی دستگاه های اجرایی 
به جز وزارت اطلاعات، نیروهای مسلح و 
سازمان انرژی اتمی ایران را در سامانه ای 
جهت اطلاع عموم ثبت کند که دولت 
دوازدهم هیچ گاه زیر بار اجرای این مصوبه 
نرفت و حقوق مقامات دولتی و غیردولتی 

را منتشر نکرد.

وزیر نیرو توجه به توسعه انرژی های تجدیدپذیر 
به خصوص توسعه نیروگاه های خورشیدی و بادی را از 
رئوس برنامه های وزارت نیرو در دولت سیزدهم عنوان 
کرد و با تشکر از بیانات ارزشمند مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( در حمایت از توسعه انرژی های 
پاک در هفته اخیر اظهار داشت: با آغاز به کار دولت 
سیزدهم، وزارت نیرو احداث 10 هزار مگاوات 
نیروگاه های تجدیدپذیر را طی 4 سال اعلام کرد و 
این موضوع مهم در دستور کار سازمان انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق "ساتبا" قرار گرفت.

به گزارش ایلنا، محرابیان با اشاره به فراخوان عمومی 
برای احداث نیروگاه های تجدیدپذیر افزود: این اقدام 
با استفاده از منابع مالی ناشی از صرفه جویی  سوخت 
صورت گرفت که با استقبال چشمگیر و تقاضای قابل 

توجه از سوی بخش خصوصی رو به رو شد.
وی ادامه داد: همچنین اخذ مجوز برای احداث ۷ 
هزار مگاوات نیروگاه خورشیدی و ۳ هزار مگاوات 
نیروگاه بادی، در دستور کار شورای اقتصاد قرار دارد 
که شورای اقتصاد در گام اول مجوز 4 هزار مگاوات 
نیروگاه خورشیدی را برای دو سال آینده مصوب کرد.

محرابیان تاکید کرد: بر این اساس مقدمات 
عقد قرارداد احداث 1500 مگاوات نیروگاه های 
خورشیدی برای سال 1401 با بخش خصوص در 
حال انجام است و فعالیت اجرایی برای احداث آن از 
ابتدای سال 1401 آغاز خواهد شد، علاوه بر این که 
فرایند اخذ مجوز برای نیروگاه های بادی نیز بر اساس 
ظرفیت های ویژه برخی مناطق کشور در دست 

پیگیری است.
احـداث 550 هـزار سـامانه خورشـیدی 
خانگـی بـا اولویـت مناطـق و خانوارهای 

کمتر برخـوردار
محرابیان در ادامه از احداث 550 هزار سامانه 
خورشیدی خانگی با اولویت مناطق کمتر برخوردار 

و خانوارهای تحت پوشش نهادهای حمایتی خبر 
داد و یادآور شد: مقدمات اولیه کار فراهم آمده و با 
هماهنگی های صورت گرفته با نهادهای حمایتی 
از جمله کمیته امداد امام خمینی)ره(، سازمان 
بهزیستی و همچنین سازمان بسیج مستضعفین، 
فرایند اجرایی برای احداث 110 هزار سامانه 
خورشیدی خانگی در سال 1401 نهایی شده است.
وزیر نیرو گفت: اجرای دستورالعمل اجرایی طرح 
تامین برق عشایر کوچنده فاقد برق و واگذاری 
سامانه های برق خورشیدی قابل حمل نیز در 
دستور کار وزارت نیرو قرار داشته و تاکنون بیش 
از 10 هزار سامانه خورشیدی تحویل عشایر شده 
و کماکان دنبال می شود، تا ان شاءالله با توسعه این 
اقدام حمایت های لازم از تولیدات کشاورزی و 

دامداری عشایر صورت گیرد.
ورود قابـل توجـه بـرق تجدیدپذیـر به 

شـبکه تا پیـک تابسـتان ۱40۱
و  پیگیری ها  با  کرد:  خاطرنشان  نیرو  وزیر 
هماهنگی های به عمل آمده از سوی سازمان ساتبا 
با بخش خصوصی تفاهم برای احداث 10 هزار 

مگاوات نیروگاه های تجدیدپذیر با شرکت های 
بخش خصوصی توانمند و متقاضی به عمل آمده 

است.
وی درباره موضوع این تفاهمنامه ها نیز یادآور 
شد: با مشارکت این شرکت ها جهت تامین برق 
مورد نیاز در زمان اوج مصرف برق کشور در سال 
1401، ظرفیت قابل توجهی از نیروگاه های جدید 

تجدیدپذیر به بهره برداری خواهد رسید.
تامین بـرق صنایـع پر مصـرف از طریق 

احـداث نیروگاه  هـای تجدیدپذیر
محرابیان همچنین نیروگاه های تجدیدپذیر را 
راهکاری برای برون رفت از برخی محدودیت های 
تامین برق صنایع پرمصرف برشمرد و تصریح کرد: 
به منظور رفع مشکلات ناشی از قطع برق صنایع در 
ساعات اوج مصرف، تفاهم نامه  ای میان معاونت های 

وزارتخانه های صمت و نیرو تهیه شده است.
وزیر نیرو ادامه داد: بر این اساس معادل انرژی 
تولیدی نیروگاه تجدیدپذیر با توان ثابت به صنایع 
احداث کننده نیروگاه تحویل شده و تداوم تحویل 

در شرایط اوج مصرف نیز تعهد می شود.

حقوق نمایندگان و مدیران مجلس شفاف شدرفع محدودیت برق صنایع از طریق تجدیدپذیرها

وزیر آموزش و پرورش محدود شدن آموزش در محیط کلاس را 
از چالش های این وزارتخانه دانست و گفت: در حال حاضر ۷50 
پژوهش سرا راه اندازی شده که تنها 5 درصد از ظرفیت آن استفاده 

می شود و دلیل آن کمبود تجهیزات آزمایشگاهی است.
به گزارش ایسنا، یوسف نوری در افتتاحیه سال بین المللی علوم پایه 
برای پیشرفت پایدار، با بیان اینکه وزارت آموزش و پرورش از کودکی 
تا پایان دوره متوسط را پوشش می دهد، افزود: واجب التعلیم های ما 
حدود 15 میلیون و ۶00 هزار تن هستند و قطعا پیش از دبستان حدود 
8 میلیون نفر است، ضمن آنکه حدود 2 میلیون باب مدارس غیر دولتی 
و آموزشگاه های آزاد علمی و کانون داریم و از سوی دیگر معلمان شاغل 

و پیشکسوت نیز در این وزارتخانه مشغول به فعالیت هستند.
وی با بیان اینکه این ظرفیت بزرگی است، اظهار کرد: تاثیر این دوره 
برای ترویج علوم پایه از همه دوره های آموزشی بیشتر است ولی ما با 

مشکلاتی مواجه بوده ایم.
نوری چالش عمده نظام وزارت آموزش و پرورش را رویکرد آن دانست 
و اظهار کرد: رویکرد نظام آموزشی ما، رویکردی است که از بیرون به ما 

تحمیل شده و آن تربیت برای "کنکور" است.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه با این رویکرد ما به یک روش حافظه 
محوری در کوتاه مدت رسیدیم، یادآور شد: از سوی دیگر جامعه به 
گونه ای بازار سازی کرده تا به رشته هایی پرداخته شود که درآمد آنها 

آنی و سریع است.
نوری خاطر نشان کرد: ولی در شورای عالی انقلاب فرهنگی یک اتفاقی 
افتاد که بر اساس آن عملکرد ۳ سال آخر دانش آموزان برای ورود به 
دانشگاه در نظر گرفته شود و سوالات کنکور نیز به تشریحی تغییر کند.

نوری چالش دیگر آموزش و پرورش را در حوزه محتوای درسی نام 
برد و ادامه داد: محتوای درسی در مدارس، کتاب است و آموزش تنها 
محدود به محیط کلاس شده این در حالی است که در این وزارتخانه 
۳52 اردوگاه وجود دارد که می تواند زمینه آموزش مباحثی چون 

زمین شناسی باشد.

تنها 5درصد از ظرفیت پژوهش سراها استفاده می شود

وزیر آموزش و پرورش: تجهیزات نداریم
تعرفه واردات خودرو 

در سال آینده 40 تا 
۷5 درصد

رنا
: ای

س
عک

رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست روز گذشته  قوه مقننه و در 
جریان بررسی جزئیات لایحه بودجه سال 1401 با با بیان اینکه در حوزه 
قراردادهای کارکنان و میزان دریافتی آنها در سطح کشور بی عدالتی هایی 
وجود دارد، گفت: این موضوع تنها مربوط به کارکنان یک وزارتخانه نیست 
بلکه در تمام وزارتخانه ها و دستگاه ها این مسئله مشاهده می شود. یک 
کارمند که از لحاظ تخصص، تحصیلات و اثرگذاری نقش بیشتری دارد 
حقوق کمتری دریافت می کند. رئیس مجلس در همین راستا ادامه داد: 
بعضاً یک کارمند رسمی به مراتب حقوق بیشتری از یک کارمند شرکتی 
دریافت می کند، در حالی که هر دو در یک اتاق هستند و کار مشابهی انجام 
می دهند. قالیباف تأکید کرد: ساماندهی وضعیت قراردادی و دریافتی 
کارکنان یک موضوع جدی است که در اولویت دولت و مجلس قرار دارد؛ 
رئیس جمهور به سازمان امور استخدامی دستور داده که به این موضوع 

ورود کند.

ساماندهی حقوق کارمندان دولت 
در دستور کار مجلس

8میلیـون مسـتاجر در کشـور وجـود دارد کـه در طرح 
نهضت ملی مسـکن قرار اسـت 4میلیـون آن ها صاحب 
خانه شـوند. طرحـی کـه در ابتـدای راه روی پلـه تامین 
زمیـن مانده اسـت. مشـکلی که علتـش نداشـت زمین 
نیسـت بلکه عدم ارائه اموال دولت اسـت. رستم قاسمی 
در جدیدتریـن مصاحبـه اش اعـلام کـرده کـه  40 هزار 
پرونده حقوقـی در حوزه زمین موجود اسـت کـه ارزش 
برخی از آن ها بـه 40 تا 50 هزار میلیارد تومان می رسـد. 
نکته دیگر در این مصاحبه سـاخت ویلاهای هزار متری 
در شـهرهای جدید اسـت. او گفته باید ۶00هـزار واحد 
مسکونی ظرف 4 سال در شـهرهای جدید ساخته شود 
همه اقشـار جامعـه را در برگیـرد و در این بیـن ویلاهای 

1000متری هم سـاخته خواهد شـد.
به گـزارش تسـنیم،  وزیـر راه و شهرسـازی با یـادآوری 
این کـه حـدود 8 میلیـون مسـتأجر و حـدود 9 میلیون 
جـوان مجـرد در کشـور داریـم، اظهـار کـرد:  یکـی از 
مشـکلات آنها نداشتن مسکن اسـت. همچنین بخشی 
از مردم در شـرایطی مثـل زندگی در پشـت بام هـا و زیر 

پله هـا بـه سـر می برنـد.
وی افـزود: طبق آمـار و گزارش هـای رسـمی، باید چند 
سـال تلاش کنیم تا عرضه و تقاضـا در حوزه مسـکن به 
هم نزدیک شـود چـرا که یکـی از مهم تریـن مؤلفه های 
مؤثـر در مشـکلاتی مثـل قیمت هـای بـالای اجـاره و 

مسـکن مربـوط به بخـش عرضه اسـت.
وزیـر راه و شهرسـازی بـا بیـان اینکه نیـاز مـردم، قانون 
مجلس و وظایـف دولت ایجـاب می کند اقدام اساسـی و 
جهادی در جهت سـاخت مسـکن انجام دهیم، گفت: با 
گذشـت تنها 4 الی 5 ماه از قانون جهش تولید مسـکن، 
هر هفتـه جلسـات متعـددی در حـوزه مسـکن برگزار 
کردیـم. طبـق قانـون جهـش مسـکن در نهضـت ملی 
مسـکن زمین از سـوی دولـت تأمین می شـود کـه این 

موضوع بـا چالش هایـی همـراه بود.
قاسـمی از جملـه چالش هـای تأمیـن زمیـن را نبـود 
زیرسـاخت های نرم افـزاری ماننـد بانـک زمیـن اعـلام 
کرد و افـزود: در زمـان راه اندازی بانک زمیـن،  زمین های 
وزارت راه و شهرسـازی از 1۳00 شـهر در بانـک زمین به 
ثبت رسـید و طی این اتفاق زمین های جدیدی از جمله 
یک میلیون متر مربع زمین در شـهر تهران کشـف شـد 
که سـند آن به نـام وزارت راه و شهرسـازی بـوده و تحت 

تصرف قـرار دارد.
وی ادامـه داد: همچنیـن مشـخص شـد کـه 40 هـزار 
پرونده حقوقـی در حوزه زمین موجود اسـت کـه ارزش 
برخی از آن ها بـه 40 تا 50 هزار میلیارد تومان می رسـد.
وزیـر راه و شهرسـازی یادآور شـد: به ایـن ترتیب کلیات 
اطلاعات درباره زمین و مشـکلات حقوقـی مربوط به آن 

مشـخص شـده و طی ملاقـات با رئیـس قـوه قضائیه بر 
این موضـوع تأکیـد شـد کـه دادگاه ویـژه ای مخصوص 
اختلافـات زمیـن  تشـکیل و تکلیـف زمین هـا در مدت 

زمان کوتاهی مشـخص شـود.
قاسمی با اشـاره به اقدامات مهم انجام شده در شهرهای 
مختلف کشـور بـرای سـاخت مسـکن گفـت: عملیات 
اجرایی احـداث حدود ۳0 هزار واحد در اسـتان مرکزی و 
حدود 20 هزار واحد در اسـتان گلسـتان آغاز شده و باید 
این کار بزرگ، در شـهرهای جدید با برنامه ریزی دقیقی 
انجام شـود تا احـداث 4 میلیون مسـکن طی 4 سـال به 
پایان برسـد. اگرچـه این به آن معنا نیسـت که هرسـال 
تنها یک میلیون مسـکن بسـازیم چرا که در این صورت 

به هدف در نظر گرفته شـده نخواهیم رسـید.
وی با اشـاره بـه محدودیت هـای مالی مردم بـرای خرید 
واحد مسـکونی در نهضت ملی مسـکن، اظهار کـرد: در 
اسـتان مرکزی زمین بسـیار خوبی از سـوی اوقاف برای 
طرح نهضت ملی مسـکن تأمین شـده و با وجـود اینکه 
قیمـت زمین حـدود متـری 8 میلیـون تومان اسـت اما 
برخـی از مردم اسـتان به مـا مراجعـه و اعـلام کردند که 
حتی همان سـهم 40 میلیون تومان برای خرید مسکن 

را هـم ندارند.
اختصاص 30 هـزار میلیارد تومـان به صندوق 

مسکن ملی 
وزیـر راه و شهرسـازی در ادامـه به مصوبه مجلـس برای 
صندوق ملـی مسـکن اشـاره کـرد و گفـت:  نمایندگان 
۳0 هزار میلیـارد تومان بـه منابع صندوق ملی مسـکن 
برای اجرایی شـدن قانـون دائمی جهش تولید مسـکن 
اختصاص دادند کـه این رقم علاوه بـر 20 میلیارد تومان 
حاصل از فروش زمین هـا و 40 هزار میلیارد تومان منابع 

در نظـر گرفته شـده از فروش نفت اسـت.
قاسـمی در عین حـال افـزود: انتظار ما بیشـتر بـود ولی 
برای سـال 1401 و شـروع کار صندوق ملی مسکن عدد 
خوبی اسـت و می توانـد تحول جـدی در حوزه مسـکن 

ایجـاد کند.
قاسمی سـرعت بالای کار، داشـتن اختیارات زیاد و نبود 
موانـع اداری را از مزیت های شـهرهای جدید دانسـت و 
گفـت: بایـد در وزارت راه و شهرسـازی برای رسـیدن به 
اهداف خـود در حـوزه حمل و نقل و مسـکن تصمیمات 

سـختی اتخاذ شود.
وی بـا اشـاره به اینکـه اجرای برخـی تصمیمـات، بدون 
دلیل دچار وقفه و معطلی شـده بـود،  افـزود: وزارت راه و 
شهرسـازی ۳0 سـال معطل قانون منع فروش بود و طی 
بررسـی های انجام گرفته، بعد از ۳0 سـال متوجه شدیم 
این قانون اصلاً شـامل وزارت راه و شهرسـازی نمی شود. 

قاسـمی با اعلام اینکه طبـق قانون اختیـار تأمین زمین 
برای سـاخت مسـکن در شـهرهای زیر 50 هزار نفری را 
به اسـتان ها دادیم، گفت: پیش از ایـن، الحاق یک قطعه 
10 هـزار کیلومتـری به یک شـهر 5 هـزار نفـری مدت 
زیـادی در شـورای عالی شهرسـازی و معمـاری معطل 
می مانـد در حالـی کـه 900 شـهر زیـر 50 هـزار نفری 
داریـم و بـه این ترتیـب انجـام برخی امـور را در شـورای 

عالی شهرسـازی و معماری سـاده کردیم.
وی افزود: محدودیت هایی تحت عنـوان »طرح هادی« 
حتی در روسـتاها ایجاد شـده کـه بـدون دلیل منطقی 

بوده و هیـچ کجای دنیا همچیـن قانونی وجـود ندارد.
وزیـر راه و شهرسـازی با تاکید بـر اینکه ایجاد شـهرها و 
شـهرک های جدید برای عدم توسـعه شـهرهای بزرگ 
بسـیار لازم اسـت، اظهار کـرد: فرصت هـای زیـادی در 
شـهرهای جدید برای ارائه انـواع خدمات مـدرن و همه 
الزامات زندگی وجـود دارد و باید در شـهرهای جدید به 
جای مسکن سـازی، شهرسـازی کنیـم. به ایـن ترتیب 
شـهرهای جدیـد می تواننـد بـا ارائـه انـواع خدمـات 
مـدرن، منابع مالـی بـرای خود جهـت کمک به اقشـار 

کم برخـوردار فراهـم کنند.
وی افـزود: بایـد ۶00 هزار واحد مسـکن ظرف 4 سـال 
در شهرهای جدید سـاخته شود و سـرعت عمل در این 
موضوع بسـیار مهم اسـت. شـهرهای جدیـد باید همه 
اقشـار و افـکار را در بـر بگیـرد. در ایـن شـهرها باید هم 
ویلاهای 1000 متری بسـازیم و هـم خانه  های کوچک 
و این مسأله حتماً در دسـتور کار شرکت مادر تخصصی 

شـهرهای جدیـد قـرار گیـرد. وزیـر راه و شهرسـازی با 
تأکید بر اینکه عملیات اجرایی شـهرهای جدید مصوب 
باید آغاز شـود،  اظهار کرد: مصوبات مربوط به شـهرها و 
شـهرک های جدید در اختیار کسـی جز شـورای عالی 
شهرسـازی و معمـاری نیسـت و بـدون نگرانـی درباره 
مصوبات، اسـتان ها باید طی فرصت یک ماهـه اقدامات 

لازم را انجـام دهند.
به گفته وی، ۳ شاخص کیفیت ساخت، سرعت ساخت 
و قیمت مناسـب در شـهرهای جدیـد باید مـورد توجه 
قرار گیـرد و همزمان با سـاخت شـهرها و شـهرک های 
جدیـد، زیرسـاخت ها، مدرسـه، بیمارسـتان و... نیـز 
فراهم شود. قاسـمی در خصوص منابع مالی و همکاری 
مناسـب بانک ها گفت: بیش از 400 هزار میلیارد تومان 
منابع بانکی برای سـال 1401 در نظر گرفته شـده و 40 
هزار میلیارد تومـان نیز برای ودیعه مسـکن بـه ویژه در 

پـروژه بافت های فرسـوده پیش بینی شـده اسـت.
وزیـر راه و شهرسـازی بـا اشـاره بـه اینکـه کشـور رتبه 
پایینـی در صنعتی سـازی دارد، افزود: بایـد این موضوع 
نیز مـورد توجـه قـرار گیـرد و عملیات سـاخت و سـاز 

سـرعت گیـرد.
وی خاطرنشان کرد:  از ظرفیت انبوه سازان و پیمانکاران 
در حوزه ساختمان سـازی اسـتفاده کنیم تا بـرای آن ها 
نیز اشـتغال کافـی فراهـم شـود و با توجـه به اینکـه در 
نهضت ملی مسـکن، سـیمان، فولاد و مصالحـی از این 
قبیـل صـادر نخواهـد شـد، همـه کارخانه هـای حوزه 

مسـکن در ایـن طرح فعـال خواهند شـد.

ساخت ویلاهای هزار متری در طرح نهضت ملی مسکن!

بنا بر اعلام بانک مرکزی در 11 ماه نخست امسال جهت مصارف ارزی فعالان 
اقتصادی، 10 میلیارد دلار ارز بیشتری در سامانه نیما نسبت به مدت مشابه در 

سال گذشته عرضه شده است.
مصطفی قمری وفا؛ مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی اعلام کرد بهبود روند 
برگشت ارز حاصل از صادرات موجب شده تا وضعیت تامین ارز و عرضه آن در بازار 

اسکناس و حواله مناسب شود.
به گفته وی، در 11 ماه نخست امســال حدود 2۶ میلیارد دلار ارز توسط صادرکنندگان در سامانه نیما 
عرضه شده که نسبت به دوره مشابه سال قبل حدود ۶۶ درصد )بیش از 10 میلیارد دلار( رشد داشته است.
معاملات اسکناس دلار در بازار متشکل ارزی هم در 11 ماه نخست امسال 1.۶ میلیارد دلار بوده که بیش 

از ۳ برابر سال قبل است.
افزایش عرضه ارز ناشی از وضعیت مناسب صادرات و افزایش تبادلات بانکی

رئیس کل بانک مرکزی اواسط بهمن ماه در برنامه تیتر شبکه خبر گفت: با فرض تداوم شرایط موجود و 
تحریم ها و باتوجه به وضعیت صادرات و روند تورم سال کنونی، سال آینده از نظر اقتصادی سال بهتری 

خواهد بود.

رشد ۶۶درصدی عرضه ارز در سامانه نیما
بهای معاملات گاز اروپا روز سه شنبه پس از تهدید روسیه به توقف 
عرضه گاز از طریق خط لوله نورد استریم، حداکثر ۳2 درصد افزایش 

یافت.
به گزارش ایسنا، با وخامت بیشتر روابط میان مسکو و اتحادیه اروپا، 
روسیه تهدید کرد جریان گاز از خطوط لوله به آلمان را متوقف خواهد 

کرد. این تهدید در واکنش به تحریمهای بین المللی علیه مسکو پس از حمله نظامی این کشور به 
اوکراین صورت گرفت. الکساندر نواک، معاون نخست وزیر روسیه گفت: هنوز تصمیمی در این 

باره گرفته نشده است.
وی اظهار کرد: ما حق داریم تصمیم متقابلی بگیریم و صادرات گاز از طریق خط لوله نورد استریم 
1 را تحریم کنیم. نواک همچنین هشدار داد اگر آمریکا و متحدانش واردات نفت روسیه را ممنوع 

کنند، قیمتهای نفت ممکن است دو برابر شده و به ۳00 دلار در هر بشکه صعود کند.
قیمت گاز روز دوشنبه در معاملات پرنوسانی که اروپا هرگز مشاهده نکرده بود، حداکثر ۷9 درصد 
صعود کرده بود. نورد استریم بزرگترین مسیر برای صادرات گاز روسیه به اروپا است و سال میلادی 
گذشته 59 میلیارد متر مکعب گاز را منتقل کرد که معادل حدود 40 درصد از صادرات روسیه بود.

موج جدید افزایش قیمت گاز پس از تهدید روسیه

$ ارز
$ شاخص 
فرابورس

کاغذ اقتصادی

آگهی فقدان سند مالکیت
چون خانم مریم نظری فتح آباد مالک ششدانگ پلاک 5246 فرعی از 574-اصلی واقع 
در بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت 
پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 1950 صفحه 466 دفتر 82 املاک الکترونیک / محلی جیرفت 
صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین 
نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام 
معامله نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار 
آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 
در آگهی )10روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود . م الف:671

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.
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چهار شنبه  18  اسفندماه1400

جبران افت یادگیری در 3 درس
دبیرکل شــورای عالی آموزش و پرورش جزئیاتی از مصوبه اخیر 
شــورای عالی آموزش و پرورش پیرامون تقویت یادگیری در سه 
درس علوم، فارسی و ریاضی را بیان و اظهار کرد: »معلم«، »برنامه 
درســی« و »نقاط لازم التوجه« محورهای اصلی کار هســتند و 
امیدوارم در هرکدام از زمینه ها، برنامه هــای عملیاتی در وزارت 

آموزش و پرورش طراحی شده، عینیت بیابد و به نتیجه برسد.
محمود امانی طهرانی در گفت وگو با ایســنا، در پاسخ به پرسشی 
درباره روند جبــران افت یادگیری دانش آمــوزان در ایام کرونا و 
آموزش های غیرحضوری و همچنین نتایج ضعیف کسب شده در 
مطالعات تیمز و پرلز اظهار کرد: طرحی در شورای عالی آموزش 
و پرورش بررسی و اخیرا به تصویب رسید که می تواند اثرگذاری 

خوبی داشته باشد.
دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه در جلسه اخیر 
شــورای عالی آموزش و پرورش ماده واحده ای با عنوان »طراحی 
و مشــارکت در مطالعات ملی، منطقه ای و بین المللی ارزشیابی 
پیشرفت تحصیلی و اجرا و کاربســت نتایج آن« به تصویب رسید 
گفت: ارتقای کیفیت آموزش دروس فارسی، ریاضی و علوم در این 

طرح مدنظر است.
امانی به ســه راهبرد توانمندســازی معلمان، مبنا قــرار دادن 
اســتانداردهای ملــی و بین المللی برای ارتقــای عملکرد درس 
فارســی، علوم و ریاضی و سنجش و نظارت مســتمر آن و بسط 
عدالت آموزشی در این طرح اشاره کرد و گفت: به عنوان مثال در 
راهبرد بسط عدالت آموزشی مواردی چون اولویت تخصیص منابع 
به مناطق، مدارس و دانش آموزان کم برخــوردار برای حمایت از 
خدمات اساسی آموزشی و تغذیه ای )تغذیه رایگان دانش آموزان 
در مدارس و مناطق کم برخوردار( و تقویت فرآیندهای ارائه آموزش 

دروس در مناطق دو زبانه به زبان فارسی لحاظ شده است.

معاون جانشین یگان حفاظت 
سازمان محیط زیست عنوان کرد

تجهیزات نامناسب محیط 
زیست برای مقابله با متخلفان

معاون جانشین یگان حفاظت ســازمان محیط زیست ضمن اشاره به 
وضعیت تجهیزات یگان حفاظت محیط زیست می گوید: تجهیزات فعلی 
ما در مقایسه به تجهیزات به روز متخلفان شکار وصید برای تعقیب و گریز 

مناسب نیستند و موجب کاهش عملکرد نیروها می شوند.
منوچهر فلاحی در گفت و گو با ایســنا با اشاره به توپوگرافی منحصر 
به فرد کشور ایران خاطرنشان کرد: محیط زیست کشور ما شامل مناطق 
کویری، و بیابانی، کوهستانی، جنگلی و ســاحلی  است بنابراین هر 
منطقه تجهیزات خاص خود را می طلبد و تجهیزات خودرویی داخلی 
موجود در این مناطق کارایی پایین تری دارند . تجهیزات خودرویی  
در عملیات های تعقیب و گریز و پایــش مناطق ابزار اصلی کار یگان 

حفاظت محیط زیست هستند.
وی افزود: تجهیزات فعلی ما  در مقایسه به تجهیزات به روز متخلفان 
شکار وصید برای تعقیب و گریز مناســب نیستند و موجب کاهش 
عملکرد نیروها می شوند.  طبق قرارداد چند جانبه سازمان حفاظت 
محیط زیست  وزارت دفاع  وسازمان برنامه و بودجه  در سال 95  قرار 
بود 550 دستگاه  موتورسیکلت از بهترین  برندهای جهانی  خریداری 
و  به ناوگان موتوری یگان اضافه کنیم اما متاسفانه با شروع تحریم ها 
و افزایش چند برابری قیمت ها  موتورسیکلت های  مدنظر از جانب 

طرف قرار داد  تامین نشد.
معاون جانشین یگان حفاظت سازمان محیط زیست ادامه داد: طبق 
بخشنامه و دســتورالعمل های صادر شــده، ما در خرید تجهیزات با 

محدودیت مواجهیم و باید از تولیدات داخلی استفاده کنیم. 
فلاحی افزود: بر اساس بخشنامه های ابلاغی عمر مفید برای خودروها پنج 
سال و موتورسیکلت ها شش سال است البته این زمان تعیین شده برای 
خودرو و موتورسیکلتی است که همواره  روی جاده و مسیرهای هموار و با 
حداقل آسیب حرکت می کند؛ در حالی که خودروها و موتورسیکلت های 
ما  به علت شرایط مناطق چهارگانه در آب،  تپه، سنگلاخ، شن و ماسه 
و مناطق مختلف حرکت می کنند و پس از یک سال فرسوده می شوند. 

هشتم مارس »روز جهانی زنان« است و سازمان 
ملل شعار »برابری جنسیتی امروز؛ فردایی پایدار« 
را  برای روز جهانی زنان سال 2022 انتخاب کرده 

است.
اما جدای از سازمان ملل متحد که هر سال شعاری را 
برای این روز جهانی بر می گزیند، هر ساله کمپین ها 
و شعارهای گوناگون دیگری نیز در راستای توجه به 
حقوق زنان راه می افتند و انتخاب می شوند که تلاش 
همگی برای رفع تبعیض و اشکال مختلف ظلم در 

همه جای جهان زنان است.
»تعصب را بشکن« از جمله این شعارها در سال 
جاری است که از سوی وبسایت "روز جهانی زن" 
انتخاب شده و بیانگر این است که همچنان در 
تمام کشورها انواع عصبیت ها حتی به شکل مدرن  
وجود دارد که حقوق زنان را تحت تاثیر قرار داده؛ 
چنانکه هنوز هم افرادی هستند که به بهانه و زیر 
نام »تعصب«، خود حتی حکم های قضایی را صادر 

و  اجرا می کنند.
به گزارش ایسنا، روز جهانی زنان به مفهمومی برای 
یادآوری حقوق زنان، لزوم رفع تبعیض و مقابله با 
خشونت علیه این قشر گره خورده است. آنچه طی 
این سالها از سوی جامعه جهانی و فعالان حوزه 
زنان مطرح می شود تلاشی است برای رسیدن به 
»برابری جنسیتی« و این همان نقطه وجه تمایز در 
دیدگاه های برخی افراد است که معتقدند مطابق با 
تفاوت نقش زنان و مردان در نهاد خانواده و اجتماع 
نمی توان به »برابری جنسیتی« بلکه باید به »عدالت 
جنسیتی« قائل بود؛ مفهومی که دست کم در 
جامعه ما بسیار بحث برانگیز بوده است.  در ادامه به 

واکاوی و تحلیل این نظر پرداخته خواهد شد.
 »عدالت جنسیتی« یا »برابری جنسیتی« ؟

سکینه السادات پاد، وکیل پایه یک دادگستری، 
فعال حوزه زنان و خانواده و دانش پژوه دکتری 
حقوق عمومی درباره تفاوت »برابری جنسیتی« و 
»عدالت جنسیت« به ایسنا گفت: برابری جنسیتی 
یعنی برابری وظایف و مسئولیت ها و حقوق یکسان 
زن و مرد اما با کدام منطق، وظایف و حقوق دو فرد 
)صرف نظر از جنسیت( با یکدیگر برابر است که 
بتوان پذیرفت مرد و زن در حقوق و وظایف با هم 

برابرند؟.
وی پذیرش برابری جنسیتی را نفی جنسیت و 
بی محتوا کردن مفاهیم و نقشهای پدری، مادری، 
همسری و در عین حال زمینه ساز تداخل در 
نقشها دانست و ادامه داد: برابری جنسیتی یعنی 

همزمان یک زن باردار باشد و همه کارهایی را که 
مرد انجام می دهد انجام دهد که این در منطق 
اسلام و جمهوری اسلامی عین ظلم است. برابری 
جنسیتی یعنی »مرد« به عنوان یک شاخص و معیار 
تعیین شده و زن باید مبارزه کند تا به او برسد و حتی 
حق ندارد جلوتر از او برود ولو اینکه با استعداد تر هم 
باشد. اما عدالت جنسیتی یعنی پذیرش منطقی 
اینکه جنس »زن« و »مرد« وجود دارند و قابل 

نفی نیستند.
این فعال حوزه زنان و خانواده معتقد است که عدالت 
جنسیتی شامل زنان و مردان شده و به معنای 
توازن و تساوی در شرایط مساوی و دادن حق به 
هر صاحب حقی است چراکه تساوی مطلق اساسا 

غیرممکن است.
»تعصب«؛ حمایتی فاقد »تعقل«

زهرا عباسپور، پژوهشگر و فعال حوزه زنان و خانواده 
درباره تفاوت میان "غیرت" و "تعصب" به ایسنا 
گفت: اذهان عمومی جامعه معمولا "غیرت" و 
"تعصب" را هم معنی یکدیگر می داند در حالی که 
به لحاظ معنایی و به لحاظ محتوای ریشه ای این دو 
واژه با یکدیگر تفاوت دارند. هرچند در ابتدا اینطور 
به نظر می رسد که "تعصب" بار حمایت گری دارد اما 
این حمایت خارج از حق و انصاف است که می تواند از 
حق تجاوز کرده و انصاف در آن دیده نشود و حتی به 

سمت باطل هم پیش رود.
این فعال حوزه زنان و خانواده با بیان اینکه این نوع از 
حمایت گری در "تعصب" فارغ از قدرت تفکر و حق 

طلبی است، درباره وجود رگه هایی از "تعصب" در 
قومیت ها و فرهنگ های تمام کشورها ادامه داد: 
امروزه شاهد این امر هستیم که حتی در کشورهای 
اروپایی که همواره شعار دوری از تعصب نیز سر 
می دهند، هنوز تعصباتی وجود دارند و به نوعی 
می توان گفت در عصر حاضر شاهد "تعصب مدرن" 

هستیم که تعقل در آن جایی ندارد.
افکار  هجمه  یکسویه  گردباد  در  نباید 

فمینیستی افتاد
وی با اشاره به قتل غزل حیدری توسط شوهرش و با 
ادعای ارتباط او با مردی دیگر، ادامه داد: حتی 
در اثبات "قتل در فراش" هم به لحاظ فقهی 

دقت های فراوانی نظیر اینکه چهار مرد بالغ در 
صحنه باشند، عمل حرام را از نزدیک ببینند، با 
علم به این مشاهدات همزمان با یکدیگر شهادت 
به فعل حرام آن زن دهند و یا اینکه خود زن 
چهار مرتبه اعتراف به فعل حرام خود کند، 
می شود تا به راحتی آبروی یک زن به صرف 
یک اتهام ازبین نرود. بنابراین دین در این قضایا 
دو راهبرد دارد؛ اول آنکه آنقدر مجازات چنین 
اعمالی را سنگین تعیین می کند که فرد از عمل 

خیانت ترس داشته و از آن اجتناب کند و دوم 
آنکه احراز این اعمال را آنقدر سخت می کند که 
هر فرد نتواند به سادگی به زنی تهمت زده و او 

را محکوم کند.
عباسپور درعین حال این را هم گفت که در 
بحث "خشونت علیه زنان" نمی توان تنها به 
عوامل بیرونی توجه کرده و نمی توان "عاملیت" 
خود زن را در بروز این خشونت ها نادیده گرفت.
نیازمند اصلاح نگرش به زن در سطح فرهنگ 

عمومی جامعه هستیم
وی با اشاره به قتل زن جوان اهوازی به دست 
شوهرش به عنوان آخرین مورد رسانه ای شده 

خشونت علیه زنان و با بیان اینکه متاسفانه 
در این فاجعه برخی مسئولان تنها به زدن 
چند توییت و یا مصاحبه اکتفا کردند، توضیح 
داد: برای مثال در فاجعه یاد شده معاون امور 
زنان و خانواده رئیس جمهوری توییتی زدند و 
انگشت مطالبه را به سمت مجلس گرفتند که 
چرا لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در 
برابر خشونت" را به مرحله تصویب و اجرا نمی 
رسانند؟. این نگاه حداقلی بود چراکه کارکرد 
دولت نباید معطل یک لایحه بماند. کما اینکه 
تصویب لایحه مذکور نیز به تنهایی نمی تواند 
کمک کننده باشد و باید کارکرد سازمان هایی 
نظیر بهزیستی در عمل به وظیفه  خود در 
رابطه با "خانه های امن" بررسی شود. در 
مجموع در موضوع قتل این دختر جوان، توقعی 

بیشتر از دولت و مجلس می رفت.
عباسپور در پایان سخنان خود با اشاره به 
اهمیت تصویب هرچه سریع تر لایحه "حفظ 
کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت"، 
افزود: در قانونگذاری نیازمند تغییراتی هستیم. 
در برخی موارد نیز قوانین خوبی داریم اما اجرا 
نمی شوند و یا اینکه نیازمند به روز رسانی 
هستند. قریب به 10 سال است که لایحه حفظ 
کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت بین 
سه قوه در حال چرخش است. نمایندگان 
مجلس قول داده اند پس از اتمام بررسی لایحه 
بودجه1401 این لایحه در صحن علنی بررسی 
شود و در اولویت کاری قرار گیرد که امیدواریم 

شاهد این امر باشیم.

رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: نقش 
عملیات آبخیزداری در کنترل ســیلاب ها و حفظ 
منابع آب و خاک و پوشش گیاهی، نقش مثبتی است 
و بالای 50 درصد به طبیعت کشور کمک کرده است.

به گزارش ایسنا علی ســلاجقه در سخنرانی ویدیو 
کنفرانسی خود در شانزدهمین همایش ملی علوم 
و مهندسی آبخیزداری ایران که روز )1۷ اسفند( در 
دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد، آبخیزداری را زیربنای 
توسعه پایدار در کشور دانست و اظهار کرد: مدیریت 
جامع حوزه آبخیز یعنی احترام گذاشتن به سرزمین و 
مدیریت سرزمین بر اساس اصول علمی و با مشارکت 

مردم برای حفظ طبیعت.
وی افزود: انجام کار ســازه ای باید در راستای ترمیم 
طبیعت باشد و آبخیزداری نیز به معنی ترمیم طبیعت 
اســت. این کار وقتی صورت می گیرد که طبیعت با 
مشکل مواجه شده باشد و ما آن را به شرایط مناسب 
خود بــاز می گردانیم. برای دســتیابی به این هدف 

روش های متفاوتی وجود دارد که یکی از آن ها اقدامات 
سازه ای است. رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
هدف از انجام اقدامات ســازه ای را گرفتن فرصت از 
طبیعت برای حفظ آب، خاک و پوشش گیاهی عنوان 
کرد و گفت: در شرایط فعلی کشور که متاثر از تغییرات 
اقلیمی و عملکرد ما انسان ها در طبیعت است، دیگر 
نمی توان با تکیه صرف بر فرآیندهای نرم، طبیعت 
را کنترل کرد پس به ناچار باید از فرآیندهای سخت 

کمک گرفت تا فرآیندهای نرم اتفاق بیفتند.
سلاجقه با تاکید بر لزوم عالمانه بودن اقدامات سازه ای 
برای ترمیم طبیعت خاطرنشان کرد: برای این منظور 
می بایست با اســتفاده از روش ها و مصالح سازگار با 
طبیعت و حداقل دســتکاری در طبیعت این کار را 

انجام داد.
وی در ادامه گفت: متاسفانه در برخی از گفتمان هایی 
که در جامعه شکل می گیرد، آبخیزداری به نوعی زیر 
سوال رفته است که جفا در حق این علم است و باید 

متخصصان، دانشمندان و دست اندرکاران کنار هم 
بنشینند و مسایل را تبیین کنند.

رییس سازمان حفاظت محیط زیســت افزود: باید 
ارزیابی کرد که اقداماتی که تاکنون انجام شده تا چه 
حد موفقیت آمیز بوده و چند درصد به پوشش گیاهی 
کشور افزوده است؟ آیا راهکارهای ما عالمانه و منطبق 

بر طبیعت بوده است؟ 
سلاجقه تصریح کرد: نقش عملیات آبخیزداری در 
کنترل سیلاب ها و  حفظ منابع آب و خاک و پوشش 
گیاهی با همه ندانم کاری هایی که شاید توسط برخی 
از مجریان انجام شده، نقش مثبتی است و بالای 50 

درصد به طبیعت کشور کمک کرده است.
وی با اشاره به سیلاب های چند سال اخیر در کشور 
گفت: اگرچه بعضی ها تلاش کردند تخریب چندین 
سازه آبخیزداری را در این سیلاب ها برجسته کنند اما 
باید توجه کرد که طراحی و ساخت یک سازه بر اساس 
دوره بازگشت مشخصی است و چنانچه سیلابی با 

دوره بازگشت بزرگتر اتفاق بیفتد، امکان تخریب آن 
سازه وجود دارد. 

رییس سازمان حفاظت محیط زیست در خصوص 
طرح مباحثی درباره ادغام این ســازمان با سازمان 
جنگل ها یادآور شد: در تمام نشست هایی که تاکنون 
برگزار می شــد، دیدگاه نخبگانی کشور این بود که 
مجموعه منابع طبیعی و محیط زیست یک مجموعه 
واحد است. ما اثبات کردیم که رشته محیط زیست در 
دوره کارشناسی صرفا در دانشکده های منابع طبیعی 
ارایه می شود. پس شخصی که فارغ التحصیل دانشکده 
منابع طبیعی است حتما محیط زیست را می داند.   وی 
افزود: من در نامه خود به ادغام 100 درصدی اشاره 
کردم که منظور این بود که مجموعه منابع طبیعی و 
محیط زیست کاملا با هم ممزوج شوند و یک ساختار 

جدید به وجود آید.
ســلاجقه تصریح کرد: اولویت اول ادغام این است 
که بخش انفال و منابع طبیعی برای همیشه از زیر 
مجموعه یک بخش تصدی گری به نام کشاورزی جدا 
شود. اولویت دوم این است که وزارت منابع طبیعی 
ایجاد شود و سازمان محیط زیست در جایگاه معاون 
رییس جمهوری باشد. در این صورت دو دستگاه به 
توسعه پایدار کمک خواهند کرد و در دولت هم دو حق 

رای خواهند داشت.

به بهانه »روز جهانی زن«

زنان در گردباد »تعصبات مدرن«

توضیح سلاجقه درباره درخواستش برای ادغام 
سازمان های منابع طبیعی و محیط زیست

گزارش
ایرنا

سردار اشتری:
در جاده ها کمین نمی کنیم

فرمانده انتظامی کل کشور با تأکید بر اینکه مأموران پلیس برای 
جریمه در جاده کمین نمی کنند، گفت: استقرار پلیس در جاده 
باید به گونه ای باشــد که مردم پلیس را از چنــد کیلومتر دورتر 

ببینند.
به گزارش ایســنا، سردار حسین اشــتری در همایش سراسری 
روسای پلیس راهور که صبح امروز در شــهرک آزمایش برگزار 
شــد از فرمانده معظم کل قوا برای تصویب و ابلاغ ساختار جدید 
نیروی انتظامی تشــکر کرد و گفت: امیدواریــم این تغییرات در 
ساختار منشــأ خیر، تحول و برکت در نیروی انتظامی شود و ما 
پاسخ خوبی را با عملکردمان و خدمت به مردم به اعتماد فرمانده 

کل قوا بدهیم.
وی همچنین بر حل مشکلات کشــور در دولت سیزدهم تأکید 
و نســبت به آن ابراز امیدواری کرد و گفــت: پلیس هم در انجام 
وظایف خود به خصوص وظیفه ارتقای امنیت و تأمین آن با تمام 

توان فعال است.
فرمانده انتظامی کل کشور با اشاره به خدمات پلیس راهنمایی و 
رانندگی اظهار کرد: پلیس راهور باید یک نقشه راه و مسیر برای 
خدمت به مردم داشته باشــد و امیدواریم تمام دستگاه ها نیز با 
توجه به وظایفی که بر عهده دارند پای کار بیایند. ما در حوزه راهور 
نگرانی هایی داریم که رســوب موتورسیکلت ها و خودروها یکی 
از آن ها است. این موضوع و در واقع جلوگیری از آن نیازمند کار 
جهادی است. تاکنون چندصد هزار دستگاه خودرو و موتورسیکلت 
رسوبی به مردم تحویل داده شده و این کار باید ادامه داشته باشد. 
البته تسهیلات خوبی نیز برای ترخیص این وسایل نقلیه در نظر 

گرفته شده است.
وی با اشــاره به طــرح ســاماندهی و انضباط بخشــی به تردد 
موتورســیکلت ســواران گفت: ما تأکید داریم که بحث توقیف 
موتورسیکلت ها به حداقل برسد. البته در برابر رفتارهای پرخطر و 
مخاطره آمیز که هم به کاربر و هم به دیگران آسیب می زند تعارفی 
نداریم؛ اما قصدمان هم این نیســت که خدایی ناکرده بخواهیم 
باعث اذیت موتورسواران در شب عید بشــویم و هدف از اجرای 
این طرح انضباط و افزایش ایمنی هم موتورســواران و هم دیگر 
شهروندان اســت. وی درباره فعالیت قرارگاه نوروزی پلیس نیز 
گفت: این قرارگاه از 25 اسفند 1400 فعالیت خود را آغاز کرده و 
تا پایان تعطیلات نوروزی یعنی 15 فروردین ماه به فعالیت خود 

ادامه خواهد داد.

وزیر کشور گفت: در حال حاضر تزریق 2 دُز واکسن 
در سامانه برای سفرهای نوروزی ملاک عمل است 
اما در ستاد ملی کرونا تاکید شد که تزریق دُز سوم 

واکسن مورد توجه قرار گیرد.
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در پایان جلسه قرارگاه ستاد ملی 
مقابله با کرونا در جمع خبرنگاران گفت: در جلسه امروز چند 
موضوع مورد بررسی قرار گرفت که نخستین آن بررسی آثار روانی 
و آسیب های اجتماعی ناشی از کرونا ویروس بود. موضوع مهمی 
که به قرارگاه ستاد ملی مقابله با کرونا سپرده شده بود تا اختلالات 
روانی و آسیبهای اجتماعی ناشی از کرونا بررسی شود و در همین 

راستا نیز گزارشی توسط سازمان روانشناسی در جلسه ارائه شد.
وی افزود: باید بررسی های لازم انجام شود تا با توجه به اهمیت 
موضوع علاوه بر آثار جسمی، آثار روانی و اجتماعی در پژوهش ها 
مشخص شود و از سوی دیگر گروه های هدف مشخص و آموزش ها 

و مداخلات لازم ارائه شود.
وزیر کشور به حضور مسوولان آستان های مقدس در جلسه امروز 
قرارگاه اشاره کرد و ادامه داد: ضمن تقدیر برای عملکرد مطلوب 
آستان های مقدس در مقابله با کرونا که در این جلسه انجام شد در 
ارتباط با ایام نیمه شعبان و نوروز نیز بحث و بررسی های صورت 
گرفت تا کنترلها ، پیشگیریها و رعایت بیش از بیش پروتکل ها 
همچون گذشته مورد توجه قرار گیرد با آمادگی که در این اماکن 
مقدس وجود داشته و خواهد داشت ان شاءالله عملکرد خوبی 

خواهیم داشت.
وی ادامه داد: در این جلسه در خصوص سفرهای داخلی و خارجی 
در ایام پیش رو نیز بحث و بررسی شد و تذکراتی در حوزه حمل و 
نقل و اماکن اقامتی و اصناف داده شد تا رعایت پروتکلها ، کنترل 
تجمعات و دریافت کیو آر کد توسط اصناف به خوبی محقق شود. 
در سفرهای خارجی تزریق واکسن و داشتن گواهی تست پی سی 
آر برای ورود و خروج و نحوه مراقبت ها لازم است که تاکید شد این 

کنترلها در مبادی ورودی و خروجی محقق شود.

معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت 
با ارائه توضیحاتی پیرامون نحوه فعالیت بیمه ها 
در صورت حذف ارز ترجیحی، تاکید کرد: برای 
جبران حذف ارز ترجیحی دارو و ملزومات پزشکی لازم است 
منابع مابه التفاوت ریالی مبلغ ارز در اختیار بیمه ها قرار گیرد؛ زیرا 
درغیر این صورت قادر نخواهیم بود که از منابع خود این هزینه را 

تقبل کنیم.
چگونگی جبران افزایش قیمتها برای بیماران

وی گفت: به نظر ما امکانات این موضوع فراهم است و در صورتی که 
به عنوان یک تکلیف قانونی این وظیفه به ما محول شود، آمادگی 
فنی اجرای آن را در سامانه های الکترونیک خود داریم تا تکلیف 
مجلس با کمترین عارضه انجام شود و مابه التفاوت ناشی از تغییر نرخ 
ارز را به بیمار بازگردانیم.   وی افزود: البته شرط اجرای این موضوع 
از سوی بیمه ها این است که منابع مابه التفاوت ریالی مبلغ ارز در 
اختیار بیمه ها قرار گیرد. رقم پیش بینی شده ی مورد نیاز بین ۶0 
تا 120 هزار میلیاردتومان متغیر است که حدود 2 تا 4 برابر بودجه 

سالانه سازمان بیمه سلامت است. 
کارکرد نسخه نویسی الکترونیک در اصلاحات اساسی 

حوزه سلامت
رضایی تاکید کرد: به عنوان مثال باید در سامانه ها تعریف کنیم 
که هر فرد تا چه حدی مجاز به مصرف دارو با سوبسید است و 
نگه داشتن سهم هر فرد صرفا در غالب نسخه نویسی الکترونیک 
امکان پذیر است. این بزرگترین نعمت نسخه الکترونیک است که 
اینجا کارکرد خود را نشان می دهد و آسان ترین ترین روش برای 
تحقق این خواسته  مجلس نسخ الکترونیک است. خوشحالیم که 
با تمام سختی ها این سامانه و زیرساخت فنی آن را فراهم کردیم و 
در چنین شرایطی قادر هستیم در اصلاحات اساسی حوزه سلامت 

نقش آفرینی کنیم.
تکلیف حدود 8 میلیون بیمه  نشده  در صورت حذف ارز 

ترجیحی دارو
معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت درباره وضعیت 
افراد فاقد پوشش بیمه پس از حذف ارز ترجیحی، اظهار کرد: 
تمهیدات فنی این موضوع اندیشیده شده است و ما می توانیم 
یارانه حذف ارز ترجیحی را حتی اگر فرد بیمه نباشد، جداگانه به 
او بدهیم البته؛ این امر منوط به آن است که سیاست گذار چنین 

تصمیمی داشته باشد. 

معاون بنیاد مســتضعفان گفت: در ســال 
گذشــته ارزش پروژه هایی که توانســتیم 
در مناطق مختلف کشــور اجرا کنیم 5۶0 
میلیارد تومان بوده و امســال ارزش پروژه 
هایی که در مناطق مختلف به نتیجه رسیده 
و مورد بهره برداری کامل قرار گرفته ۷19 

میلیاردتومان است.
 به گزارش ایسنا، خاوه ای در مراسم »افتتاح 
همزمان 892۷ طرح محرومیت زدایی بنیاد 

مستضعفان به ارزش ۷88 میلیارد تومان« ضمن تبریک اعیاد شعبانیه و با بیان اینکه 
بنیاد مســتضعفان برنامه های متعددی را در بحث محرومیت زدایی )برنامه های کوتاه 
مدت و هم بلند مدت( دنبال می کند، بیان کرد: با هدف آبادانی در 40 منطقه، اقدامات 
گسترده ای در این مناطق صورت گرفته که شــامل فرهنگ، اشتغال، کمک به توسعه 

زیرساختهای مناطق و همچنین رفع بخشی از مشکلات مردم می شود. 
وی با اشاره به 892۷ طرح خرد محلی با مشارکت مردم، گفت: این طرح ها سال گذشته 
اجرا شده است. در سال گذشته ارزش پروژه هایی که توانستیم در مناطق مختلف کشور 
اجرا کنیم 5۶0 میلیارد تومان بوده و امسال ارزش پروژه هایی که در مناطق مختلف به 

نتیجه رسیده و مورد بهره برداری کامل قرار گرفته ۷19 میلیاردتومان است.
معاون بنیاد مســتضعفان در ادامه اظهار کرد: در حوزه بهداشت و درمان هفت مرکز 
سلامت در نقاط مختلف مثل اردبیل، منطقه ســروآباد کردستان، قلعه گنج کرمان و 
بهاباد یزد اجرا شده و همچنین 42۶ مرکز درمانی و بهداشتی تجهیز یا تکمیل شدند. 

فرمانده کل انتظامی کشور از شناسایی 
نقاط فاقد دوربین یا دارای دوربین های 
معیــوب در جاده ها خبــر داد و ابراز 
امیــدواری کرد که دولت نســبت به 
نصب این دوربین هــا و انجام کنترل 

های لازم اقدام کند.
به گزارش ایســنا، ســردار حســین 
اشتری در حاشــیه همایش روسای 
پلیس راهنمایی و رانندگی که صبح 

امروز در شهرک آزمایش برگزار شد با حضور در جمع خبرنگاران گفت: امیدواریم 
که نقاط حادثه خیز جاده ها با تعامل خوب میان پلیس و وزارت راه ایمن سازی و 
این موضوع حل و فصل شــود، چرا که رفع نقاط حادثه خیز در کاهش تصادفات 

رانندگی بسیار موثر است.
وی با بیان اینکه پلیس نسبت به شناسایی نقاط دارای کمبود دوربین یا دوربین 
معیوب اقدام کرده است، تصریح کرد: امیدواریم در تعامل میان دولت و به خصوص 
وزارت راه با مجموعه فاوای پلیس و پلیس راهور این دوربین ها به زودی در نقاط 

گفته شده نصب شود.
اشتری با اشاره به در پیش بودن سفرهای نوروزی و پیش بینی از افزایش سفرها 
در نوروز 1401 گفت: مأموران پلیس در یگان های مختلف ایام نوروز برای تأمین 
ایمنی و امنیت شهروندان در آماده باش هستند. امیدوارم و از مردم می خواهم که 
خودشان نیز با پلیس همکاری کنند. البته پلیس نیز با افرادی که بخواهند منجر به 

ناامنی و بی انضباطی در جاده ها شوند برابر قانون برخورد می کند.

رئیس شورای عالی داروخانه های انجمن 
داروسازان ایران با اشــاره به سرگردانی 
بیماران در داروخانه ها و مراکز درمانی 
به دلیل سرعت کم اینترنت، گفت: بدون 
فراهم کردن زیر ساخت های لازم اصرار 
بر اجرای نسخه نویســی الکترونیکی به 
صورت ناقص دارند، در این شرایط حداقل 
انتظار این اســت که برای در دسترس 
بــودن اینترنت پرســرعت و اصلاح نرم 

افزارهای سازمان های بیمه گر، فکر اساسی کنند.
مهدی زارعی در گفت وگو با ایسنا، درباره سرعت کم اینترنت طی هفته های گذشته 
و تاثیر آن بر روند ارایه خدمت در داروخانه ها، گفت: ســرعت کم اینترنت طی چند 
هفته  گذشته ارایه خدمات دارویی به بیماران را با مشکلات جدی روبرو کرده است و 

موجب سرگردانی بیماران در داروخانه ها و مراکز درمانی شده است.
وی با بیان اینکه در عین حال مشکلات ساختاری نرم افزارهای سازمان های بیمه گر 
هم  مزید بر علت است، گفت: با توجه به اینکه دولت بدون فراهم کردن زیر ساخت 
های لازم اصرار بر اجرای نسخه نویســی الکترونیکی  به صورت ناقص دارد، حداقل 
انتظار این است که برای در دسترس بودن اینترنت پرسرعت و اصلاح نرم افزارهای 
سازمان های بیمه گر فکر اساسی کند و اینترنت پرســرعت در اختیار کادر درمان 

بگذارد تا بتوانند به بیماران خدمات لازم ارایه کنند.
زارعی تاکید کرد: روند  فعلی موجب  آســیب های جبران ناپذیری به ارائه خدمات 

دارویی به بیماران می شود.

افتتاح 8۹۲۷ طرح محرومیت زدایی 
بنیاد مستضعفان

درخواست پلیس برای نصب و رفع عیب 
دوربین های جاده ای

رئیس شورای عالی داروخانه های انجمن داروسازان ایران مطرح کرد

کاهش سرعت اینترنت؛ سرگردانی بیماران 
در داروخانه ها و مراکز درمانی

وزیر کشور تاکید کرد:
تزریق ۲ دُز واکسن ملاک 

سفرهای نوروزی

شرط بیمه سلامت برای جبران 
حذف ارز ترجیحی دارو

خبر

خبر

خبر

وی با اشاره به قتل زن جوان اهوازی به دست شوهرش به عنوان آخرین مورد رسانه ای شده خشونت علیه زنان 
و با بیان اینکه متاسفانه در این فاجعه برخی مسئولان تنها به زدن چند توییت و یا مصاحبه اکتفا کردند، توضیح 
داد: برای مثال در فاجعه یاد شده معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری توییتی زدند و انگشت مطالبه 
را به سمت مجلس گرفتند که چرا لایحه "حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت" را به مرحله تصویب و اجرا 
نمی رسانند؟. این نگاه حداقلی بود چراکه کارکرد دولت نباید معطل یک لایحه بماند. کما اینکه تصویب لایحه مذکور 
نیز به تنهایی نمی تواند کمک کننده باشد و باید کارکرد سازمان هایی نظیر بهزیستی در عمل به وظیفه  خود در رابطه 

با "خانه های امن" بررسی شود. در مجموع در موضوع قتل این دختر جوان، توقعی بیشتر از دولت و مجلس می رفت.
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»استیون اسپیلبرگ« اعلام کرد مخالف تصمیم 
آکادمی برای اعطای جوایز 8 شاخه پیش از شروع 

مراسم اسکار 2022 است.
به گزارش ایسنا به نقل از اسکرین، این کارگردان 
برنده اســکار که امســال بــا فیلم »داســتان 
وست ساید« در چند شــاخه از جمله بهترین 
کارگردانی نامزدی کســب جایزه است، نسبت 
به تصمیم گیری آکادمی دربــاره نحوه اعطای 
جوایز شاخه های تدوین، موسیقی متن اصلی، 
صداگذاری، طراحی تولید، چهره پردازی، مستند 

کوتاه، انیمیشن کوتاه و فیلم کوتاه انتقاد کرد. 
»اسپیلبرگ« در این باره گفت: »با تصمیم کمیته 
اجرایی مخالفم. به شدت احساس می کنم که 
سینما شاید تعاملی ترین رسانه در جهان باشد. 
همه ما با هم فیلم می ســازیم و بــه خانواده ای 
تبدیل می شــویم که در آن یک هنــر به اندازه 
دیگری ضروری است. جوایز اسکار نیز نه بالای 
این خط اســت و نه زیر آن. همه ما در یک خط 
هستیم و بهترین هایمان را برای روایت بهترین 
داستان هایی که می توانیم عرضه می کنیم و این 
بدان معناســت که همه ما باید با هم در ساعت 
5 )ساعت برگزاری مراسم اسکار( سر میز شام 

بنشینیم«. 
آکادمی علوم و هنرهای ســینمایی اسکار ماه 
گذشــته اعلام کرد در مراسم اعطای جوایز نود 
و چهارمین دوره جوایز 8 شاخه یک ساعت قبل 
از شروع پخش زنده در داخل سالن دالبی اعطاء 
و ضبط می شــود در مراسم اســکار کلیپ های 
ویدویــی آن پخش می شــود؛ رویکردی بحث 
برانگیز که آکادمی ابتدا در سال 2018 اتخاذ کرد 

و سپس آن را رها کرد. 
این اقدام کمتر از یک سال پس از ثبت پائین ترین 
نرخ مخاطب پخش تلویزیونی اســکار در طول 
تاریخ این جوایز ســنیمایی صــورت می گیرد. 
شبکه تلویزیونی ABC حقوق انحصاری پخش 
مراسم اسکار تا سال 2028 را در اختیار دارد در 
تلاش اســت از این طریق مدت زمان برگزاری 
مراسم اســکار را برای جذاب کردن بیشتر این 

مراسم کاهش دهد. 
تصمیم آکادمی اسکار با اعتراض برخی نهادهای 
ســینمایی در داخل آمریــکا از جمله انجمن 
تدوینگران و صدابردان همراه شده است و »تام 
فلیشــمن« صدابردار برنده اسکار آثار »مارتین 
اسکوریزی« نیز اخیرا در اعتراض به این تصمیم 

از عضویت در آکادمی اسکار استعفا داده است. 

درخواست معاون سازمان حج 
از مردم

به مرز عراق نروید!
صحبت الله رحمانی، معاون عتبات سازمان 
حج و زیارت با تاکید بر این که مرز زمینی 
عراق برای زائران ایرانی باز نیست و ویزای 
زمینی لغو نشده است، از مردم درخواست 
کرد تــا عملی شــدن وعده عــراق برای 
بازگشــایی مرزهای زمینی، فعلا به سمت 

این مرزها نروند.
به گزارش ایسنا، همزمان با اعیاد شعبانیه، 
برخی با تصور بازگشایی مرزهای زمینی به 
سمت این مرزها حرکت کرده اند که معاون 
امنیتی و انتظامی وزیر کشــور تاکید کرد 
که این مرزها همچنان بسته است و ویزای 
دو کشــور هم در مرزهای زمینی هنوز لغو 
نشده است. سیدمجید میراحمدی گفته: 
تصور بر این بوده که روادید تردد زمینی بین 
دو کشور لغو شده است، اما تاکنون چنین 
اتفاقــی نیافتاده و همچنان ســفر زیارتی 
به عتبات عالیات عــراق از مرزهای زمینی 

ناممکن است.
ایران و عراق از آبان ماه امســال در توافقی 
ویزای دو کشور را فقط برای سفرهای هوایی 
لغو کردند و سازمان حج و زیارت نیز فقط 
از طریق مرزهای هوایی زائران را به عتبات 
عالیات اعزام می کند. هرچند، ایرج مسجدی، 
سفیر ایران در عراق چندی پیش خبر داده 
بود که مصطفی الکاظمی، نخســت وزیر 
عراق قول داده است از ماه شعبان برابر با 1۳ 
اسفندماه ویزای زمینی نیز لغو شود و همین، 
انگیزه حرکت برخی برای حرکت به سمت 

مرزهای زمینی شده است.
ســازمان حج و زیارت نیز بــا آن که برای 
ســفرهای نوروزی از زائرانی که متقاضی 
سفرهای زمینی بودند ثبت نام کرده بود، اما 
تصریح کرده است: عراق جز وعده شفاهی، 
تاکنون هیچ اقدام عملی و مکاتبه رسمی در 
این باره نداشته است و فعلا سفرهای عتبات 

عالیات عراق از مسیر هوایی انجام می شود.
صحبت الله رحمانی، معاون عتبات سازمان 
حج و زیارت نیز با یــادآوری این که وزارت 
بهداشت دو کشور هنوز نتوانسته اند مجوز 
ســفرهای زمینی را بدهند، افزود: البته با 
پیگیری رییس ســازمان حــج و زیارت و 
سفیر جمهوری اســلامی ایران در بغداد و 
ملاقاتی که با نخست وزیر عراق داشتند قول 
دادند در ماه شــعبان احتمال این که نیمه 
شعبان مرز زمینی باز شــود، وجود دارد، 
ولی هنوز تاییدیه مکتوب، نامه، دست خط 
و یا مصوبه ای به سازمان حج و زیارت داده 

نشده است.

جمهوری آذربایجان پس از برقراری سفرهای هوایی از ایران، ورود 
مسافران و گردشگران واکسینه شده را نیز آزاد کرد. آذربایجان همچنان 
مرزهای زمینی را برای ترددهای توریستی و غیرضروری بسته نگه 

داشته است.
به گزارش ایسنا، در تازه ترین مقرراتی که کشور آذربایجان اعلام کرده 
است، تمام مسافران بالای 18 سال دارای کارت واکسیناسیون به زبان 
انگلیسی و QR code که از آخرین نوبت واکسن آن ها 14 روز 
گذشته باشد می توانند به این کشور سفر کنند. جمهوری آذربایجان 
واکسن های فایزر/ مدرنا/ جانسون/ آسترازنکا/ سینوفارم/ سینوواک 

را پذیرفته است.
همچنین طبق مقررات این کشور مسافران در فاصله سنی یک تا 18 
سال در محدوده ۷2 ساعت تا ورود به این کشور باید در یکی از مراکز 
مورد تایید وزارت بهداشت ایران تست PCR انجام دهند و گواهی 

منفی آن را به زبان انگلیسی و با QR code همراه داشته باشند.
تاکید شده که QR code تست PCR و کارت واکسیناسیون 
در فرودگاه های این کشور اعتبارسنجی می شود و از پذیرش مسافرانِ 
دارای کارت واکسن و جواب تست کرونا بدون QR code جلوگیری 
خواهد شد. سفر هوایی میان جمهوری آذربایجان و ایران پس از دو سال 
توقف به دنبال شیوع ویروس کرونا، از نیمه اسفندماه امسال از سرگرفته 
شده است. با این وجود، جمهوری آذربایجان در آخرین بیانیه اعلام کرده 
که مرزهای زمینی تا اول ماه می 2022 برابر با یازدهم اردیبهشت ماه 
1401 برای سفرهای غیرضروری و توریستی همچنان بسته خواهند 

ماند و تنها ترددهای باری از مرزهای زمینی انجام می شود.
تردد اتباع آذربایجانی به ایران طبق اعلام سفارت ایران در باکو، از آبان ماه 
امسال بدون مانع اعلام شده است. اتباع جمهوری آذربایجان برای سفر 
به ایران از تمام مبادی ورودی، ملزم به ارائه کارت واکسیناسیون و تست 
PCR هستند. این مقررات برای تمام مسافران بالای 12 سال برقرار 

شده است.
مسافران ایرانی در بازگشت از جمهوری آذربایجان نیز به ارائه تست 

PCR در محدوده ۷2 ساعت مانده تا ورود ملزم هستند.

مقررات سفر بین ایران و
 جمهوری آذربایجان

مخالفت »اسپیلبرگ« 
با تصمیم آکادمی 

اسکار

در راستای بهسازی تجهیزات نمایشگاهی و مجهز کردن موزه ملی 
ایران به ویترین های ضدزلزله دو تفاهم نامه بین موزه ملی ایران و آژانس 

همکاری های بین المللی ژاپن )جایکا( امضا شد.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، مراسم امضای اسناد طرح 
بهسازی تجهیزات نمایشگاهی موزه ملی ایران، میان این موزه و آژانس 
همکاری های بین المللی ژاپن )جایکا( با حضور جبرئیل نوکنده رئیس 
کل موزه ملی ایران، مرتضی ادیب زاده سرپرست اداره کل موزه ها معاونت 
میراث فرهنگی، آیکاوا کازوتوشی سفیر ژاپن در تهران، تارو آزوما رئیس 
دفتر جایکا در ایران و سید احمد محیط طباطبایی رئیس ایکوم ایران روز 

سه شنبه- 1۷ اسفندماه- در محل موزه ملی ایران برگزار شد.

ویترین های موزه ملی ایران
 ضدزلزله می شوند

پریدم وسط حرفش که مرد مؤمن، این طور با فرمانده 
صحبت نکن. برفرض این که حق با تو باشد، ولی تو 
نباید این جوری حرف بزنی. به من گفت، برو ببینیم 

بابا، اصلًا شما چه کاره ای؟
به گزارش ایسنا، محمدابراهیم همت، 12 فروردین 
1۳۳4 در شهرضا به دنیا آمد. او در هفت سالگی وارد 
مدرسه شد و با موفقیت مقاطع دبستان و دبیرستان 
را پشت سر گذاشت. همت هنگام فراغت از تحصیل 
به ویژه در تعطیلات تابستانی، باکار و تلاش فراوان، 
مخارج تحصیلش را به دست می آورد و از این راه 
به خانواده زحمتکش خود نیز کمک های فراوانی 

می کرد.
همت در سال 1۳52، پس از اخذ مدرک دیپلم با 
نمرات عالی، وارد دانش سرای اصفهان شد. سپس به 
سربازی رفت و در همین مدت، فعالیت های خود را 
نیز علیه رژیم ستم شاهی آغاز کرد. او پس از پایان 
سربازی و بازگشت به زادگاهش، شغل معلمی را 
برگزید و به دلیل روحیه انقلابی اش، چندین نوبت 

ساواک به او اخطار داد.
او با گسترش مبارزات مردمی علیه رژیم پهلوی، 
پرچم داری جوانان مبارز شهرضا را بر عهده گرفت. 
او علیه رژیم،  سخنرانی های پرشور و آتشین 
مأموران رژیم را به تعقیب وی واداشت، طوری که 
به فیروزآباد، یاسوج، دو گنبدان و سپس اهواز رفت 
و درنهایت به شهرضا بازگشت. پس از بازگشت به 
شهرضا، در تظاهرات مردمی علیه رژیم، بسیار فعال 
بود تا اینکه فرماندار نظامی اصفهان، دستور ترور و 
اعدامش را صادر کرد، ولی او با تغییر لباس و چهره، 
مبارزات علیه رژیم را دنبال می کرد، تا این که انقلاب 

اسلامی به پیروزی رسید.
پس از پیروزی انقلاب، همت در تشکیل کمیته 
انقلاب اسلامی شهرضا نقش مهمی ایفا کرد. مدتی 
بعد هم مسئولیت روابط عمومی سپاه شهرضا را بر 
عهده گرفت. همچنین اواخر سال 1۳58 باهدف 
اجرای فعالیت های فرهنگی، به خرمشهر و سپس 
بندر چابهار و کنارک در استان سیستان و بلوچستان 
عزیمت کرد. همت در خرداد 1۳59 مسئول روابط 
عمومی سپاه پاوه شد. از مهر 1۳59 تا دی ماه 1۳۶0 
نیز در پاک سازی روستاها از وجود افراد ضدانقلاب 
نقش ویژه ای داشت. مدتی بعد هم به فرماندهی 
سپاه پاوه منصوب شد و در زمستان 1۳۶0 نیز 
مسئولیت ستاد تیپ 2۷ محمد رسول الله )ص( را 

بر عهده گرفت.
او در عملیات های فتح المبین و بیت المقدس هم 
رئیس ستاد تیپ 2۷ بود. همچنین از عملیات 

رمضان در 2۳ تیر 1۳۶1، فرماندهی تیپ 2۷ محمد 
رسول الله )ص( بر عهده اش گذاشته شد.در سال 
1۳۶1 با گسترش سازمان سپاه پاسداران و تشکیل 
سپاه 11 قدر و ارتقای تیپ 2۷، ابتدا فرماندهی سپاه 
11 قدر بر عهده همت گذاشته شد، اما پس از انحلال 
این سپاه، فرماندهی لشکر 2۷ را به طور مستقیم بر 

عهده گرفت.
از سنگر  را  )ع(  عقیل  بن  عملیات مسلم  وی 
فرماندهی قرارگاه ظفر، هدایت کرد. در عملیات های 
والفجر مقدماتی و والفجر 1 نیز در سمت فرمانده 
سپاه 11 قدر، لشکرهای 2۷ محمد رسول الله )ص(، 
۳1 عاشورا، 5 نصر و تیپ 10 سیدالشهدا )ع( را 
فرماندهی کرد. در عملیات های والفجر ۳، والفجر 
4 و خیبر هم فرماندهی لشکر 2۷ به طور مستقیم 

بر عهده او بود.
شهادت یک اسطوره

عملیات خیبر فرارسید. مأموریت اصلی لشکر 2۷، 
عبور از منطقه طلاییه بود. این لشکر درحالی که با 
موانع عدیده و غیرقابل عبوری روبرو بود، مأموریت 
داشت، زیر آتش متمرکز و کوبنده کاتیوشا و 
تیربارهای دشمن از معبری با عرض 20 سانتی متر 
عبور کند، خط دشمن را بشکند و به سوی منطقه 

سوق الجیشی نشوه پیشروی کند.
بدین منظور از ۳ تا 10 اسفند، حداقل ۷ بار، 
لشکر 2۷ بی محابا به دشمن حمله کرد اما تلاش 
توصیف ناپذیر رزمندگان به نتیجه نرسید تا این که 
عبور از طلاییه از دستور کار خارج شد و لشکر 2۷ 
مأموریت یافت برای تقویت جزایر آزادشده مجنون، 

وارد جزایر شود.
هواپیماهای دشمن به شدت جزایر را بمباران 
می کردند. نزدیک خط آلونکی قرار داشت که حاج 
همت بی سیم و تجهیزات مخابراتی را در آنجا مستقر 
کرده بود، ولی ارتباط قطع شده و هر پیکی که برای 
کسب اطلاعات رفته بود، بازنگشته بود؛ گویا از 
سه راهی موسوم به شهادت کسی نمی توانست زنده 

عبور کند.
در این هنگام، همت سری تکان داد و درحالی که 
زیر لب می گفت »مثل اینکه خدا ما را طلبیده«، 
سوار بر موتور، عازم عقبه شد تا آخرین اطلاعات را 
کسب و دستورهای لازم را دریافت کند، اما سه راهی 

شهادت، معراج محمدابراهیم همت شد.
همت در حالی به سوی محبوب خود شتافت که 
ترکش ها دست و سر او را از بدنش جدا کرده بودند. به 
همین دلیل، ابتدا در معراج شهدا، جزء مفقودین بود 
تا این که مسئول تدارکات لشکر، پیکر او را از روی 

لباس هایش شناسایی کرد.
در پایان عملیات خیبر و پس از کاهش درگیری ها، 
ابتدا بدن مطهر او به دوکوهه، میعادگاه عاشقان 
منتقل گردید. سپس برای تشییع به تهران برده و 
پس از تشییع باشکوهی در تهران، در زادگاهش 
شهرضا به خاک سپرده شد. گفتنی است در 
بهشت زهرا )س( نیز قبری به عنوان یادبود او بنا 

گردیده است.
 سردار مجتبی عسگری از فرماندهان دورانهشت 
سال دفاع مقدس روایت می کند: »هوا خیلی گرم 
بود. حاج همت از مأموریتی سنگین برگشته بود و 
در سنگر مشغول تشریح اقدامات خود و برنامه های 
آینده بود. ناگهان یکی از نیروها، سرزده و بدون 
اجازه، وارد سنگر فرماندهی شد. او بدون توجه 
به جلسه توجیهی و در حضور بچه ها، با لحنی 
اهانت آمیز و بلند، بر سر حاج همت فریاد می کشید 
که چرا به فرمانده گردان گفتی که من و چند نفر از 
بچه ها را به فلان محور بفرستند؟ مگر ما توانایی 
همراهی گردان را نداریم، چرا در حق ما ظلم 

می کنی؟
همت آرام و خونسرد به حرف های آن برادر گوش 
می داد. من از این رفتار به شدت عصبانی شدم. 
طاقت نیاوردم و پریدم وسط حرفش که مرد مؤمن، 
این طور با فرمانده صحبت نکن. برفرض این که حق 
با تو باشد، ولی تو نباید این جوری حرف بزنی. به من 

گفت، برو ببینیم بابا، اصلًا شما چه کاره ای؟
بعد از این که خوب سروصدا کرد و به قولی تخلیه 
شد، حاجی با تبسم خاص خود به او گفت »از حسن 
نظر شما نسبت به ما تشکر می کنم. مطالبی که 
گفتی حتماً پی گیری خواهد شد.« این در حالی 
بود که فکر می کردیم، حاجی با آن برادر به تندی 

برخورد می کند.
انتقادپذیری

یکی از خصوصیات بسیار بارز و شاخص همت در 
فرماندهی، برخورداری از روحیه انتقادپذیری بود. 
اگر کسی نسبت به کارش نظری یا مطلبی داشت، 
به دقت گوش می کرد و این طور نبود که بگوید من 

فرمانده هستم و دارای تجربیات بسیار.
پس از پایان عملیات والفجر 1 نامه ای از یک بسیجی 
که از روی دلسوزی و احساس مسئولیت نوشته بود، 
به حاج همت دادند؛ با این مضمون؛ در این عملیات 
شما چند ایراد داشتی و قبول کن که مشکل داشتی.

حاج همت بدون این که احساس کند در جایگاه 
فرماندهی قرار دارد و آن برادر یک نیروی عادی 
است، نامه را در جلسه فرماندهان و ارکان لشکر 
خواند و بر دو نکته از ایرادات آن برادر بسیجی تأکید 
کرد که حق با ایشان است. حاج همت در آن جلسه 
با تواضع کامل اعلام کرد که من از این دو نکته ای که 
آن برادر بسیجی به آن ها توجه کرده، درس گرفتم و 

انتقادات را می پذیرم.

وقتی دستور ترور و اعدام شهید همت صادر شد
سنا

: ای
س

عک

»شـگفتی های  از  امینـی  اسـماعیل 
نوشـتن در صفحـات فضـای مجـازی« 
می گویـد و به بررسـی انـواع کامنت ها در 

ایـن فضـا می پـردازد.
ایـن شـاعر، پژوهشـگر و مـدرس زبـان 
و ادبیـات فارسـی در یادداشـتی کـه در 
ایـن زمینـه در اختیـار ایسـنا قـرار داده، 
آورده اسـت: »نوشـتن در صفحات فضای 
مجـازی، بـه خاطـر سـرعت و سـهولت 
و مزایـای دیگـرش خیلـی دل نشـین 
اسـت. یکـی از مزیت هایـش ایـن اسـت 
کـه »بـی مـرز« اسـت؛ چـه در انتخـاب 
موضـوع و زبان و چه در گسـتره انتشـار و 

نندگانـش. خوا
امـا یکـی از شـگفتی های نوشـتن در 
فضای مجـازی کـه گاهی سـرگرم کننده 
اسـت و گاهـی کلافه کننـده ایـن اسـت 
کـه هـر جـور خواننـده ای گاهـی بـا نـام 
و تصویـر واقعـی و گاهـی بـا هویـت 
پنهانـی و تصویـر سـاختگی، زیر نوشـته 
تـو چیـزی می نویسـند. ایـن نوشـته ها 
شـامل گونه هـای مختلـف اسـت. در این 
یادداشـت، تأملـی دارم بـر برخـی از ایـن 
گونه هـای نوشـتن زیـر نوشـته اصلـی 
که در اصطـلاح فضـای مجازی می شـود 

»کامنت گـذاری«.
1- نوشـته های تبلیغاتـی اعـم از تبلیـغ 
شـغلی یا فکری و سیاسـی بـدون ارتباط 

بـا نوشـته اصلی.
2- نوشـته های موظفـی مواجب بگیـران 

از  فشـار  گروه هـای  و  سـایبری 
سـلطنت طلب و ضدانقـلاب آن سـوی 
اقیانوس هـا تـا صیانت طلبـان این سـوی 
آب هـا از بحـر خـزر تـا خلیـج فـارس.

۳- نوشـته هایی کـه تـلاش می کننـد بـا 
طرح پرسـش های بیهـوده، نوشـته اصلی 
را بـه حاشـیه بکشـانند و بـا مجـادلات 
دنبالـه دار، حـرف خودشـان را به کرسـی 

بنشـانند.
4- مخاطبانـی کـه خیـال می کننـد همه 
بایـد در محـدوده فکـری و ذوقـی آن هـا 
بیندیشـند و بنویسـند، بنابرایـن بـدون 
توجـه بـه نوشـته اصلـی، از نویسـنده 
می خواهنـد کـه مطابـق میـل آن هـا 

. یسـد بنو
حرف هایی از این دست:

- تـو کـه نگـران خـط و زبـان فارسـی 
هسـتی، کاش دربـاره حقـوق و عیـدی 

کارمنـدان هـم چیـزی می نوشـتی.
- راسـتی چـرا بـه جـای شـعرخوانی، از 
بازداشت شـدگان تظاهرات بازنشسـتگان 

نمی نویسـی؟
- چـرا دربـاره جنـگ اوکرایـن و یمـن و 
سـودان و تایـوان و لیبـی نمی نویسـی و 
فقط غـرق شـعر و بلاغـت و دسـتور زبان 

؟ هسـتی
5- مخاطبانـی که خیـال می کنند فضای 
مجـازی کلاس درس و جلسـه پرسـش و 

پاسـخ است.
یا نوشته هایی از این دست:

برایم سیر مطالعاتی تعیین کنید.
برایم موضوع پایان نامه پیشنهاد کنید.

پایان نامـه ام را می فرسـتم اشـکالاتش را 
بنویسـید.

چند شعر می فرستم برای نقد و نظر
مجموعـه شـعرم را می فرسـتم تـا پس از 
بررسـی به یک ناشـر معتبـر معرفی کنید 

که چاپـش کند.
۶- از همـه شـگفت تر و کلافه کننده تـر، 
مخاطبانی هسـتند که با روحیـه تفتیش 
و بازخواست، نویسـنده را تحت فشار قرار 
می دهنـد کـه چـرا ایـن را نوشـتی؟ چرا 

ایـن گونه نوشـتی؟
ایـن جماعـت شـگفت و عصبـی اگـر بـه 
مقصودشـان نرسـند، از کـوره درمی روند 

و ناسـزا می گوینـد.
۷- یـک جماعت دیگـر هم  کـه نیروهای 
سـازمان یافته محافـل پیـدا و پنهـان 
قـدرت، ثـروت و چهره هـای مطـرح 
)سـلبریتی ها، برندهـا و برخـی اصنـاف( 
هسـتند، به محـض آن که چیـزی خلاف 
میـل کارفرمایان آن هـا بنویسـی، مثلًا از 
یـک خواننـده انتقـاد کنـی، یـا خطاهای 
یـک کتـاب تسـت کنکـور را متذکـر 
بشـوی، یـا از بی انصافـی و رفتار بـد یکی 
از مشـاغل انتقـاد کنـی، ایـن جماعـت 
سـازمان یافته و کـف بـر لـب می آینـد و 
عربـده می کشـند و فحاشـی می کننـد 
تـا نویسـنده را عصبـی، کلافـه و خاموش 

کننـد.«

گروه »نوای مهر« به سرپرستی مهدی عیوقی 
در سفری دو ماهه به آمریکای لاتین،  تلاش 
دارد تا موسیقی ایرانی را در این منطقه معرفی 

کند.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی گروه 
نوای مهر، مهدی عیوقی نوازنده موسیقی ایرانی 
است و تا کنون چند بار به همراه گروهش به 
و در این  آمریکای لاتین سفر کرده است. ا
سفرها کنسرت ها و مسترکلاس هایی برای 
نی به مردمان امریکای  یرا معرفی موسیقی ا

لاتین برگزار کرده است. 
در دو سال گذشته به دلیل شیوع ویروس 
کرونا سفرهای »نوای مهر« به قاره امریکا 
لغو شد. اما این گروه به تاریخ 8 اسفند 1400 
به مکزیک سفر کرده تا در آنجا کنسرت ها و 

مسترکلاس های خود را برگزار کند.
مهدی عیوقی طراح این سفرها و سرپرست 
گروه »نوای مهر« می گوید: ما از هشتم اسفند 
به مکزیک آمده ایم و در نظر داریم تا به مدت دو 
ماه در این کشور بمانیم و برنامه هایمان را اجرا 

کنیم.  او در شرح برنامه های شان در مکزیک 
تاکید می کند: حدود 100 هنرجوی موسیقی 
ایرانی در مکزیک داریم که در سال های گذشته 
و در سفرهای مختلفی که گروه »نوای مهر« به 
این کشور داشته، با آنها کار کرده ایم. برخی از 
این هنرجویان الان به دوره ی عالیِ موسیقی 

ایرانی رسیده اند. 
عیوقی می گوید:  ما در ایام نوروز در مکزیک 
خواهیم بود. مسترکلاس های بسیاری را برگزار 
خواهیم کرد. کنسرت های رسمی برنامه ریزی 
شده که با حضور اعضای »نوای مهر« روی 

صحنه می رویم. 

»نوای مهر« موسیقی ایرانی 
را به آمریکای لاتین می برد

شگفتی های نوشتن در فضای مجازی!

گزارش
ایسنا

سنا
: ای

س
عک

اتحادیـه تهیه کننـدگان سـینما تاکیـد کـرد، بـا توجه بـه اینکـه دولت ها 
مسـئولیت احترام به امضـاء دولت های قبـل را دارنـد، بازبینـی فیلم های 

دارای پروانـه نمایـش باید متوقف شـود.
به گـزارش ایسـنا، در ادامـه واکنش هـای صنفـی از داریـوش مهرجویی، 
اتحادیـه تهیه کننـدگان نیز بیانیـه ای را با حمایـت از هر اقـدام حق طلبی 

این فیلمسـاز منتشـر کرد.
در این بیانیه آمده اسـت:  »سـینمای ایران با ابراز تاسـف شـدید از شرایط 
ناعادلانه بوجـود آمده برای فیلـم سـینمایی »لامینور« اسـتاد مهرجویی 
از هر گونـه اقـدام حق طلبانه ایشـان حمایت کـرده و به آن اقتـدا می کند.
اتحادیـه تهیه کنندگان بسـیار متاسـف اسـت کـه در اقدامـی فراقانونی و 
خلاف عرف، مسـئولان سـینمایی بـا فیلمی کـه پروانـه نمایش سـفید از 
شـورای قانونی قبل دریافت کرده و براسـاس مـاده 22 آیین نامه شـورای 
صنفـی نمایـش سـال 1400 کـه تصویـب دولتـی دارد و می توانـد اکران 

شـود، این گونـه برخـورد نمایند.
اتحادیـه و تمام آحاد تشـکل های زیر مجموعـه اش اعتقاد راسـخ دارند که 
با توجـه به اینکـه دولت هـا مسـئولیت احتـرام به امضـاء دولت هـای قبل 
را دارنـد پروانـه نمایش صادر شـده شـورای قبل بایـد پذیرفتـه و بازبینی 
فیلم های دارای پروانـه نمایش متوقف شـود، مضاف برآنکه شـأن و اعتبار 

و جایگاه اسـتاد مهرجویی در سـینمای ایران ورای 
همه این مناسـبات اسـت.

اتحادیـه اعلام می کنـد که تنهـا راه غلبه بـر بحران 
بوجـود آمـده احتـرام و اجابـت کامـل به خواسـت 

اسـتاد اسـت که تماما مـورد حمایت اسـت.«
در روز گذشـته  انجمـن تهیـه کننـده - کارگردانـان و کانـون کارگردانان 
نیـز در بیانیه هایـی جداگانـه بـه حاشـیه های پیـش آمـده بـر سـر فیلـم 
»لامینـور« داریوش مهرجویـی اعتراض کردنـد. پیش تر خـود مهرجویی 
در ویدیویی پروانه نمایش فیلم خود را نشـان داد و گله کـرد از اینکه گفته 
می شـود این پروانـه اعتبـار نـدارد. او اعلام کـرد کـه مقابل وزارت ارشـاد 

تحصـن خواهـد کرد.
در ایـن مورد معـاون نظارت و ارزشـیابی سـازمان سـینمایی تاکیـد کرده 
که »لامینور« نه توقیف اسـت و نه مشـکلی بـرای دریافـت پروانه نمایش 
دارد. فقـط بـرای اکـران نـوروز انتخاب نشـده اسـت. ایـن در حالی اسـت 
کـه این فیلم همـراه بـا »علفزار« در فهرسـت پیشـنهادی شـورای صنفی 
نمایش بـرای اکـران نـوروزی بودند و سـازندگان آن هـم تاکیـد دارند که 
اگر مشـکلی وجـود ندارد، پـس از چنـد بـار بازبینـی پروانه نمایـش فیلم 

را صـادر کنند. 

اتحادیه تهیه کنندگان مطرح کرد

با احترام به امضاء دولت های قبل بازبینی فیلم های 
مجوزدار را متوقف کنید

خبر
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فرانک اوفارل، یکی از بزرگترین مربیان تاریخ فوتبال 
ایران است که با سابقه هدایت منچستریونایتد و لستر 
سیتی، معمار و به نوعی پایه گذار ورود ایران به عرصه 
فوتبال جهانی شد. به گزارش ایسنا، فرانک اوفارل، 
سرمربی سابق تیم ملی ایران در فاصله تابستان 5۳ 

تا 55، روز گذشته در سن 94 سالگی درگذشت.
این مربی مشهور ایرلندی )بریتانیایی( که سابقه 
هدایت تیم هایی مانند منچستر یونایتد، لستر سیتی 
و کاردیف سیتی را در کارنامه خود دارد، به همراه تیم 
ملی ایران قهرمانی در بازی های آسیایی 19۷4 و 
صعود به المپیک 19۷۶ مونترال را تجربه کرد و زمینه 
ساز ورود تیم ملی ایران به سطح اول فوتبال آسیا و 

صعود جام جهانی 19۷8 آرژانتین بود.
بعد از جدایی اوفارل در سال 19۷۶، حشمت 
مهاجرانی، دستیار او در تیم ملی ایران، هدایت این 
تیم را بر عهده گرفت و توانست آخرین قهرمانی 
ایران در آسیا و همینطور اولین صعود به جام جهانی 

را تجربه کند.
اوفارل درباره اهدافش در هنگام قبول هدایت تیم 
ملی ایران گفته بود: "به عقیده من ایران به عنوان 
یک کشور جدید فوتبال در حال ظهور است و به طور 
مستقیم به سوی سازمان دادن یک زیربنای صحیح 
و به سمت یک تیم ملی قوی پیش می رود. آن ها با 
تلاش بسیاری می خواهند به سطح یک تیم اروپایی 

در فوتبال دست یابند".
او زمانی هدایت ایران را بر عهده گرفت که در سطح 
دوم فوتبال انگلستان، هدایت کاردیف را بر عهده 
داشت. این مربی فقید بعد از قبول هدایت ایران، 
در مصاحبه ای درباره اهدافش با تیم ملی ایران 
گفته بود: "نمی توانم برای شروع کار صبر کنم، کاملا 
می دانم که این کار آسان نخواهد بود ولی بیشتر آن 
را به خاطر همین مشکل بودن و روح مبارزه داشتن 

قبول کردم نه به خاطر پول".
سرمربی ایرلندی که در 44 سالگی )نیم قرن قبل( 
به ایران آمد، در آن دوران با قرارداد ۳80 هزار تومان 
به مدت دو سال سرمربی ایران شد و در همان دوران 
یکی از قراردادهای سنگین را به نسبت دوران خود 

داشت.
قهرمانی ایران با اوفارل چند ماه بعد از حضور 

در تهران
سرمربی ایرلندی به محض حضور در ایران، تیمی 
را آماده بازی های آسیایی تهران می کند. تیم تحت 
هدایت او 4۷ سال پیش در روز 24 شهریور 1۳5۳ 
تیم ملی ایران  در دیدار فینال بازی های آسیایی 
19۷4 با یک گل رژیم صهیونسیتی را شکست داد 
و برای اولین بار مدال طلای این مسابقات را بدست 
آورد. ایران قبل از این دو بار در بازی های آسیایی 
1951 و 19۶۶ مدال نقره را بدست آورده بود. 
تک گل بازی در دقیقه ۳0 و توسط دفاع حریف 

به ثمر رسید.
ایران در مرحله گروهی مقابل میانمار، پاکستان و 
بحرین پیروز شد. در مرحله دوم مسابقات نیز مالزی، 

عراق و کره جنوبی را پشت سر گذاشت و به فینال 
رسید. ایران در این دوره عملکرد درخشانی داشت و 
هفت برد متوالی بدست آورد و در مقابل 20 گل زده 

فقط یک گل دریافت کرد.
از بازیکنان حاضر در تیم قهرمان ایران در سال 5۳ 
باید به علی جباری، رضا عادلخانی، منصور رشیدی، 
ناصر حجازی، اکبر کارگر جم، غلامحسین مظلوم، 
عزت جانملکی، محمود اعتمادی، غفور جهانی، 
کارو حق وردیان، حسن روشن، ابراهیم اشتیانی، 
پرویز قلیج خانی، جعفر کاشانی، علی پروین، محمد 
صادقی، بهرام مودت، مسیح مسیح نیا، محسن 

هوشنگی، محمد دستجردی. 
صعود به المپیک ۱۹۷۶ مونترال

در واقع هدف اصلی اوفارل، صعود به المپیک مونترال 
بود. او یک سال پس از ورود به ایران، طی مرداد 
و شهریور 1۳54، تیمش را برای راهیابی به این 
رقابت ها آماده کرد بود. تیم ملی بالاخره توانست با 
پیروزی های شیرین مقابل بحرین، عراق، عربستان 
و تساوی مقابل کویت، صعود خود به المپیک 19۷۶ 

مونترال را قطعی کند.
تیم ملی در مراحل مقدماتی بیشتر با ترکیب ناصر 
حجازی، آندرانیک اسکندریان، مسیح مسیح نیا، 

حسین کازرانی، حسن نایب آقا، حسن نظری، علی 
پروین )کاپیتان(، ابراهیم قاسمپور، حسن روشن، 
غلامحسین مظلومی و علیرضا خورشیدی به میدان 
رفت. از دیگر بازیکنان ایران در دور مقدماتی باید به 
بیژن ذوالفقارنسب، بهرام مودت، علیرضا عزیزی، 
مائیس میناسیان و محمدرضا عادل خانی اشاره کرد.

البته اوفارل فرصت حضور در المپیک را پیدا نکرد 
و قرارداد او با تیم ملی فوتبال ایران تمدید نشد تا 
حشمت مهاجرانی هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد 
و از دور گروهی این رقابت ها هم صعود کند. تیم ملی 
ایران در المپیک نمایش های بسیار خوبی مقابل 

لهستان و شوروی داشت.
انتقال بازوبند کاپیتانی از حجازی به پروین

روزنامه اطلاعات در بریده ای از اخبار روزانه خود در 
آن دوران، به ماجرای انتقال بازوبند کاپیتانی تیم ملی 
از حجازی به پروین اشاره کرده است. در واقع بعد 
از کنار گذاشتن پرویز قلیچ خانی از تیم ملی ایران، 
ناصر حجازی بیشترین سابقه را در تیم ملی داشت 
و طبق رسم و رسوم تیم های ملی، او باید عهده دار 
این مسئولیت می شد اما اوفارل اعتقادی به کاپیتانی 
یک دروازه بان نداشت چرا که به نظر او، دروازه بان 
از انتهای زمین فاقد شرایط لازم برای رهبری تیم 
بود. در نهایت پروین به علت شرایط سنی و تجربه 

مناسب از سوی اوفارل به عنوان کاپیتان انتخاب شد 
و حجازی هم بعد از انجام گفت وگو با سرمربی تیم 
ملی و برخی رهبران این تیم، این مسئله را پذیرفت.

عکسی تاریخی از پیرمردان امروز، جوانان 
50 سال قبل

از معدود تصاویر به جا مانده از دوران حضور 
اوفارل در ایران، باید به حضور او در تمرین تیم 
ملی جوانان اشاره کرد که با هدایت حشمت 
مهاجرانی که به صورت همزمان دستیار اوفرال 
و سرمربی جوانان ایران بود، توانسته بود به 

قهرمانی آسیا دست یابد.
به جرات می توان اوفارل را دریچه ورود ایران به 
فوتبال مدرن در آن روزگار دانست که با سطح 
فنی و دانش بالای خود، با جمعی از ستاره های 
نوظهور ایرانی، زمینه ساز قهرمانی در بازی های 

آسیایی، صعود به المپیک و جام جهانی شد.

پیشکسوت پرسپولیس:فرانک اوفارل؛ دریچه ورود فوتبال ایران به عرصه جهانی
 استقلال قهرمان می شود

یک کارشناس فوتبال می گوید استقلال با ادامه این روند قهرمان 
لیگ برتر خواهد شد.

رضا وطنخواه در گفت وگو با ایســنا، درباره برکناری عزیزی خادم 
از ریاست فدراســیون فوتبال و انتخاب میرشاد ماجدی به عنوان 
سرپرست این فدراســیون گفت: من که زیاد با مسائل جاری این 
فدراسیون آشنایی ندارم. از طرفی هم به مسائل مدیریتی تسلطی 
ندارم و اندکی در زمینه مربیگری اطلاعات دارم. من فقط از میرشاد 
ماجدی اندک شــناخت دارم. او در یکی از تیم هایی که مسئولیت 
مربیگری آن را داشتم، شاگردم بود. به هر حال یک چهره فوتبال 
است و امیدوارم از پس مشکلات بر آید و به زودی انتخابات به منظور 

انتخاب رئیس جدید برگزار شود.
وی با بیان اینکه با این وضعیت به آینده فوتبال ایران امیدوار نیست، 
گفت: من چشم انداز خوبی از وضعیت کنونی فوتبالمان نمی بینم. 
نخبه ها را کنار گذاشته ایم. من برای عزیزی خادم هم احترام قائلم 
ولی دادگان، دایی و کریمی کجا هســتند؟ این افراد می توانند در 
زمینه مســائل مدیریتی خوب عمل کنند. خوشبختانه مسئول 
ورزش مملکت هم ورزشی است و امیدوارم به داد فوتبال ما برسد. 
درســت اســت که به جام جهانی رفته ایم اما حرف اول را در آسیا 

نمی زنیم.
این بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران در واکنش به اینکه فوتبال 
ایــران از نظر ســاختاری از رقبای خود عقب افتاده اســت گفت: 
مشکلات ساختاری ما  به بخش مدیریتی بازمی گردد. الان مدیران 
استقلال و پرسپولیس چه کسانی هستند؟ تیم ملی ما از باشگاه ها 
سرچشمه می گیرد. اگر وضعیت باشگاه ها خوب باشد، تیم ملی هم 

در شرایط خوبی به سر خواهد برد.
وطنخواه درباره کیفیت مسابقات فوتبال باشگاهی در ایران نیز گفت: 
من بازیکنان داخلی اندکی را می بینم که در سطح فنی بالایی بازی 
کنند. من مخالف بازیکن خارجی نیستم اما حس می کنم در این 
زمینه هم بازیکنان ما اینطور تصور می کنند که به راحتی توسط یک 

خارجی قابل جایگزینی هستند.
این کارشناس فوتبال در پاسخ به این سوال که بازیکنان داخلی و 
باکیفیت با اولین پیشنهاد از کشور خارج می شوند گفت: وقتی شما 
را از نظر مالی حمایت نکنند، باید بروید. من هم موافقم که به خارج 
از کشور بروند. خوشبختانه من سال ها عضو هیات علمی دانشگاه و 
بودم و الان دستمزدی دریافت می کنم و راضی هستم اما کسی از 
همبازی های من خبر دارد؟ کسی می داند اکبر کارگرجم کجاست؟ 

او به لطف برخی از اطرافیان در یک زیرزمین زندگی می کند.
وی ادامه داد: به اعتقاد من می توانند از ایران بروند و آینده خود را 
بسازند و پرچم ایران را هم بالا ببرند. بازیکنی که درس نخوانده و 
کار دیگری هم بلد نیست، باید به فکر آینده اش باشد. پای بازیکنان، 

سرمایه آن هاست.
وطنخواه در پاســخ به این ســوال که چرا در نشست هم اندیشی 
پیشکسوتان پرسپولیس با رئیس سازمان خصوصی سازی شرکت 
نکرده اســت، گفت: من حوصله این چیزها را ندارم. ســر و ته این 
جلسات چیست؟ من به برگزار کننده ها و شرکت کنندگان احترام 
می گذارم اما از قدیمی ها، غیر از حســین کلانی و علی پروین چه 
کسی حضور داشت؟ به حدی به این جلسات رفته ایم و چیزی نشده 

که دیگر علاقه مند نیستیم.
او درباره اینکه آیا پرسپولیس نمی تواند این اختلاف امتیاز را جبران 
کند گفت: پرسپولیس جلوی صنعت نفت خیلی بد آورد. حامد لک 
گل بدی خورد. البته او زحمت هم کشیده است اما بعضی وقت ها 

اشتباه هم پیش می آید.

بـا اعـلام فدراسـیون والیبـال تونـس، ایـن 
تیـم جایگزیـن تیـم والیبـال روسـیه در لیگ 

ملت هـای والیبـال شـد.
بـه گـزارش ایسـنا، پـس از حملـه روسـیه بـه اوکرایـن، 
فدراسـیون جهانـی والیبـال تصمیـم گرفـت تیـم والیبـال 
روسـیه را از لیـگ ملت هـای 2022 حـذف کند و قرار شـد 
بـه جـای آن تونـس در ایـن رقابت ها حضور داشـته باشـد. 
فدراسـیون والیبال مردان تونـس )FTVB( دعوت نامه ای 
از فدراسـیون جهانی در این خصـوص دریافت کرده اسـت. 
انتشـار این خبـر توسـط فدراسـیون والیبال تونـس صورت 
گرفته و تاکنـون فدراسـیون جهانی والیبال واکنشـی به آن 

نداشـته است.
لیگ ملت هـای سـال 2022 در گـروه مـردان از 1۷ خرداد 
1401 آغـاز می شـود و دوم مـرداد بـا معرفی تیم هـای برتر 
به پایـان خواهـد رسـید. بر این اسـاس، هـر تیـم در مرحله 
مقدماتـی لیـگ  ملت هـا 12 بـازی انجـام خواهـد داد و بـا 
توجه بـه این کـه ایـن رقابت هـا بـا حضـور 1۶ تیـم برگزار 
می شـود، تیم ملـی والیبال ایـران تنها بـا تیم های فرانسـه، 

آلمـان و آرژانتین مسـابقه نخواهـد داد.
مسـابقات هفته نخسـت از 1۷ تا 22 خردادماه 1401 در دو 
کشـور برزیل و کانـادا برگزار می شـود. پیش از ایـن قرار بود 
ایـران در اولیـن بـازی خـود در این رقابت هـا 1۷ خـرداد به 
مصاف روسـیه بـرود که با ایـن تفاسـیر حریـف اول والیبال 

ایران در ایـن رقابت هـا تونس خواهـد بود.

پیشکســوت فوتبال ایران می گوید اوفارل 
مربی با شــخصیت و با نظمی بود که روی 

فوتبال ایران تاثیر زیادی داشت.
غلام حســین پیروانــی در گفت وگــو با ایســنا درباره 
درگذشــت فرانک اوفارل ســرمربی پیشــین تیم ملی 
فوتبال ایــران اظهار کرد: او بســیار کاردان و متخصص 
بود. همیشــه در کارهایش با نظم و انضباط بود. در سال 
19۷۳ در مسابقاتی به میزبانی کویت توانستیم قهرمان 

شویم و حشمت مهاجرانی نیز دستیار او بود.
او ادامه داد: یادم است در یک بازی با کویت رفته بود از 
طریق مترجمش آقای کیومرث به خاکسار تهرانی گفته 
بود که پنالتی ها را به کدام ســمت می زنند. خاکسار هم 
پنالتی ها را گرفت و ما در آن بــازی کویت را در پنالتی 
بردیم. او واقعا آزادمرد و با شــخصیت بــود. من حدود 
شش ماه با او کار کردم و خیلی چیزها از او یاد گرفتم و 

در دوران مربی گری ام استفاده کردم.  
این پیشکســوت فوتبال ایــران همچنیــن عنوان کرد: 
وقتی تیم را به او سپردند جوانان را به تیم تزریق کرد و 
تیم ما در همان ســال قهرمان بازی های آسیایی تهران 
شد. اوفارل چیزهای زیادی به فوتبال ایران اضافه کرد. 
مهاجرانی، حبیبی و یاوری دســتیار اوفــارل بودند. او 

روی فوتبال ایران تاثیرات زیادی داشت.

حذف روسیه از رقابت های لیگ 
ملت های والیبال

پیروانی: اوفارل چیزهای زیادی 
به فوتبال ایران اضافه کرد

خبر

خبر

خبر

این مربی مشهور ایرلندی )بریتانیایی( که سابقه هدایت تیم هایی مانند منچستر یونایتد، لستر سیتی 
و کاردیف سیتی را در کارنامه خود دارد، به همراه تیم ملی ایران قهرمانی در بازی های آسیایی ۱۹۷4 و 
صعود به المپیک ۱۹۷۶ مونترال را تجربه کرد و زمینه ساز ورود تیم ملی ایران به سطح اول فوتبال آسیا و 

صعود جام جهانی ۱۹۷8 آرژانتین بود.
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در ســال ۱400 بیش از 48 هزار پرونده در ارتباط با زمین داشتیم و ۲۹ هزار و 500 پرونده منتهی به صدور حکم شده 
است. همچنین ۲۷ هزار و 3۷0 هکتار اراضی ملی و منابع طبیعی رفع تصرف به عمل آمده که ارزش تقریبی آن ۷۹ و 

هزار 300 میلیارد تومان است. ۱۹ هزار و 500 حکم قلع و قمع بنا و مستحدثات داشتیم

کاغذ سیاست

خبرخبر

سخنگوی  کاخ سفید در یک کنفرانس خبری با 
اشاره به این که مذاکرات وین پیش رفت زیادی 
داشته است، موضوع تضمین دهی آمریکا به 
روســیه در زمینه تاثیر تحریم های مسکو بر 
همکاری اش با ایــران را موضوعی بی ربط به 

مذاکرات وین تلقی کرده و آن را رد کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از وبگاه کاخ سفید، 
جن ساکی ســخنگوی کاخ ســفید در یک  
کنفرانس خبری در پاســخ به سوالی درباره 
وضعیت مذاکــرات وین گفــت: مهم ترین 
دلیل برای تمرکز ما بــر روی این مذاکرات با 
ایرانی ها و شــرکای گروه 1+5 ، جلوگیری از 
دست یابی ایران به یک سلاح هسته ای بوده 
اســت. دلیل حضور ما در این مذاکرات این 
است. ما نزدیک تر شده ایم. هنوز بخش های 
مهمی مانده است که باید رویشان کار کنیم. 
اما مطمئنا مبحث نفت یکی از آن هاست ولی 
مهم ترین دلیل جلوگیری از دست یابی ایران 

به یک سلاح هسته ای است.
ســاکی  در پاسخ به ســوال دیگری مبنی بر 
این که آیا با توجه به این که وزیر امور خارجه 
آمریکا گفته است تحریم های اعمال شده بر 
روسیه ارتباطی با همکاری با مسکو در زمینه 
توافق هسته ای ایران ندارد، آیا آمریکا طبق 
درخواست مسکو، ضمانتی کتبی در زمینه 
عدم اثرگــذاری این تحریم هــا بر همکاری 
روسیه با ایران به دولت پوتین خواهد داد تا کار 
مذاکرات وین به پایان برسد، بیان کرد: من فکر 
می کنم ما باهم در این زمینه پیش رفت هایی 
داشته ایم. روسیه عضوی از گروه 1+5 است. 
من فکر نمی کنم کســی بر این عقیده باشد 
دستیابی ایران به سلاح هسته ای به نفعشان 
است. این رویکردی است که ما به این مذاکرات 
داریم و مطمئنا همان طور که وزیر امور خارجه 
دیروز گفت، ما بر این عقیده نیستیم که تحریم 
علیه آن هــا ارتباطی با این هدف مشــترک 

داشته باشد.
سخنگوی کاخ سفید با اشــاره به پیش رفت   
حاصل شده در مذاکرات گفت: ما همچنان 
پیش رفت زیادی داشــته ایم. واضح است که 
چیزهای سخت تر  همیشه آخر یک  پروسه 
رخ می دهند و این جایی است که فعلا در آن 

قرار داریم.

جنتی:
 وظیفه ماست که شکم های 

گرسنه را سیر کنیم

رییس مجلس خبــرگان رهبری گفت: 
حالا کــه در روزهای پایانی ســال قرار 
داریم باید هرکاری می توانیم برای افراد 
فقیر و کســانی که وضعیت مالی خوبی 

ندارند انجام دهیم.
به گزارش ایســنا، آیت الله احمد جنتی 
طی ســخنانی در آغاز اجلاسیه دوروزه 
مجلس خبرگان رهبــری با بیان این که 
امیدواریم در این اجلاســیه نتایج بسیار 
خوبی داشته باشیم، اظهار کرد: باید هم 
در مواردی که مربوط به خبرگان است 
و هم در سایر موارد مورد بررسی موفق 
عمل کنیم. الان آخر سال است و ما باید 
هــرکاری می توانیم برای افــراد فقیر و 
کســانی که وضعیت مالی خوبی ندارند 

انجام دهیم.
وی افزود: آنچه می گوییم و به آن تاکید 
داریم باید نتایج عملی هم داشته باشد و 

فقط به سخنرانی محدود نشود.
او با تاکید بر این که »من نگران اقشــار 
ضعیف جامعه و محرومان هستم«، اظهار 
کرد: شرایط اقشار ضعیف جامعه مناسب 
نیست و باید فکری برای آنان کرد. مبادا 
در پایان ســال کســانی پیدا شوند که 
غذای مناسب نداشته باشند. خدا کمیته 
امداد را خیر دهد که به این اقشار کمک 

می کند اما این خیلی کم است.
رئیس مجلس خبــرگان رهبری تصریح 
کرد: حکومت علوی که دنبال آن هستیم 
باید نشــانه های آن را هم داشته باشد. 
علی )ع( طاقت نداشت که در حکومت او 
یک شکم گرسنه باشد یا کسی باشد که 
آب نوشیدن نداشــته باشد یا سرپناهی 
به او متعلق نباشد. این معنای حکومت 
علوی اســت. امیدوارم ما هم بتوانیم راه 
علی )ع( را طــی کنیم که راه ســختی 
اســت و ریاضت می خواهد. این آرزوی 
ماست که در این مســیر حرکت کنیم.  
من خجالت می کشــم از این حرفی که 

می زنم.
وی با بیان این که »ما اگر بتوانیم شــکم 
گرسنه را ســیر کنیم معجزه کرده ایم«، 
ادامه داد: این جزو وظایف ماست که آنان 
را ســیر کنیم و این حداقل کار است. ما 
باید پوشاک، درمان و بهداشت آنان را هم 
تامین کنیم اما لااقل در پایان ســال که 
همه شادی می کنند و سفره های رنگین 
می اندازند ما یا شکم گرسنه ای نداشته 

باشیم یا آن را به حداقل برسانیم.

یک کارشناس مسایل حقوقی گفت: قابل 
گذشت بودن برخی از انواع سرقت تعزیری 
مانند جیب بری و تبدیل برخی از اقسام 
سرقت که سابقاً در زمره جرایم غیرقابل 
گذشت بودند به جرایم قابل گذشت در قانون 
کاهش حبس تعزیری، نقش غیرقابل انکاری 
در افزایش میزان سرقت هایی از این دست در 

کشور داشته است.
سیدمهدی حجتی در گفت و گو با ایسنا در 
رابطه با قوانین مربوط به حوزه سرقت در 
کشور گفت: این قوانین به دو دسته تقسیم 
می شود به این ترتیب که برخی از این قوانین 
ناظر بر سرقت های حدی است که در صورت 
اثبات، ملازمه با اعمال مجازات های بدنی 
مانند قطع دست در بار اول و قطع پا در بار 
دوم دارد و دسته دوم قوانین، مربوط به 
حوزه سرقت های تعزیری است که بسته به 
نوع سرقت و وجود عوامل مشدده، مجازات 
حبس و شلاق و نیز رد مال را برای مرتکب 

در پی دارد.
این وکیل دادگستری با اشاره به اینکه قوانین 
کیفری به تنهایی برای کاهش میزان سرقت 
کافی نیست افزود: بدیهی است که نمی 
توان بزه سرقت را صرفاً با قوانین کیفری 
سرکوبگر کنترل کرد و بدواً باید با اعمال 
روش های مختلف پیشگیری از جرم، مانع از 
وقوع سرقت شد و سپس عوامل و زمینه های 
افزایش پدیده سرقت در کشور را که بی شک 
مربوط به مولفه های اقتصادی است را تا حد 

ممکن کاهش داد.
حجتی گفت: بی شک وضعیت و شرایط 

اقتصادی همچون فقر، بیکاری و تورم 
افسارگسیخته موجب افزایش نرخ ارتکاب 
سرقت و قوانین کیفری صرفاً به صورت 
موقتی باعث حذف بزهکار از عرصه اجتماع 
شده و به عنوان یک مسکّن عمل می کند 
لیکن بزهکار بلافاصله پس از آزادی از زندان 
به واسطه وجود همان شرایط سابق و تشدید 
وضعیت نامناسبی که در آن قرار داشته است، 
مجدداً در ورطه بزهکاری گرفتار می شود و 
جالب اینکه چون مجبور به رد مال به شکات 
خصوصی خویش است، مجدداً سرقت می 
کند تا از محل سرقت های جدید، بتواند 

رضایت شاکیان خویش را جلب نماید.
وکلای  کانون  مدیره  هیأت  عضو  این 
دادگستری مرکز با انتقاد از تغییر رویکرد 
قانونگذار در تبدیل برخی از انواع سرقت از 
جرم غیر قابل گذشت به جرم قابل گذشت، 
افزود: قابل گذشت بودن برخی از انواع سرقت 
تعزیری مانند جیب بری و تبدیل برخی از 
اقسام سرقت که سابقاً در زمره جرایم غیرقابل 

گذشت بودند به جرایم قابل گذشت در قانون 
کاهش حبس تعزیری، نقش غیرقابل انکاری 
در افزایش میزان سرقت هایی از این دست در 
کشور داشته است؛ زیرا مجرمین خطرپذیر بر 
خلاف مجرمین خطر گریز با این امید که در 
صورت کشف جرم با جلب رضایت بزه دیده 
که معمولاً توأم با رد مال موضوع سرقت است، 
مجرای لازم برای فرار از اعمال مجازات را در 
اختیار دارند و  به راحتی مرتکب سرقت می 
شوند و همین امر بر افزایش سیر صعودی 

سرقت در کشور اثرگذار بوده است.
حجتی گفت: پدیده مالخری نیز یکی از 
عوامل مؤثر در توسعه بزه سرقت است زیرا 
مادامی که سارق از امکان تبدیل اموال 
مسروقه به وجه نقد توسط مالخرهایی که 
در این عرصه فعالیت مجرمانه دارند مطمئن 
نباشد، توجیهی برای سرقت نخواهد داشت؛ 
لذا شناسنامه دار کردن مال خرها و نظارت 
بر آنها می تواند نقش مؤثری در کاهش بزه 

سرقت در کشور داشته باشد.

ندیشکده چرخه  ا نی عضو  محمد رضا رضوا
نی پیشرفت در  یرا لگوی اسلامی ا نوآوری ا
یادداشتی با عنوان " دیپلماسی اقتصادی در 
الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت" به این مساله 

پرداخت . 
، متن یادداشت محمدرضا  یسنا به گزارش ا
رضوانی پژوهشگر و مدرس مراکز آموزش عالی 
به این شرح است:  دیپلماسی، نقش مهمی در 
ین رو در  ز ا رد ا قتصادی کشور دا پیشرفت ا
تدبیر 1۷ سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
با توجه به آثار مختلف دیپلماسی در پیشرفت 

اقتصاد آمده است:
 »تحول و بالندگی دیپلماسی اقتصادی کشور، 
به منظور دستیابی به فناوری های پیشرفته، 
نقش آفرینی در چرخه تولید و نوآوری فراملی، 
بازاریابی و بازارسازی برای تولیدات داخلی و 
صدور خدمات برون مرزی، جذب سرمایه گذاری 
ز شرکای راهبردی، توسعه  خارجی به ویژه ا
لمللی به خصوص در  تجارت منطقه ای و بین ا
بخش پایین دستی انرژی و بازار جهانی حلال، 
و حمایت از صادرات تولیدات داخلی با ارزش 

افزوده فراوان«. 
با عنایت به اهمیت موضوع یادشده، هدف 
اصلی این یادداشت، تحلیل لایه های دیپلماسی 
هبردی  لگویی را ئه ا ا ر قتصادی به منظور ا ا
نی  یرا لگوی اسلامی ا بیر سند ا مبتنی بر تدا
پیشرفت در بهره گیری از شبکه جهانی دانایی 
و نقش آفرینی در چرخه تولید ملی و نوآوری 

فراملی است.
یکی از ویژگی های تدبیر فوق، جامعیت است 
به طوری که به آثار و نتایج مختلف دیپلماسی 
ریابی و بازارسازی برای  اقتصادی شامل بازا

تولیدات داخلی، صدور خدمات برون مرزی و 
تِ با ارزش افزوده  حمایت از صادرات تولیدا
فراوان، جذب سرمایه گذاری خارجی به ویژه 
از شرکای راهبردی، توسعه تجارت منطقه ای 
و بین المللی به خصوص در بخش پایین دستی 

انرژی و بازار جهانی حلال توجه  شده است.
در مفهومی کلی، دیپلماسی، عبارت است 
رها، سازوکارها، سیاست ها و  بزا ز مجموعه ا ا
ارتباطاتی که در تعامل با جامعه جهانی شکل 

می گیرد.
 بدین ترتیب، دیپلماسی اقتصادی یعنی دنیای 
بدون مرزی که زمینه ساز تعاملات اقتصادی در 
سطح جهانی است و تعامل در سایر حوزه های 

غیر اقتصادی را نیز موجب می شود.
قتصادی، به آن  ویه دیگر، دیپلماسی ا ز زا  ا
بخش از فعالیت های دولت در روابط خارجی 
اشاره می کند که مبتنی بر راهبرد شناسایی 
قتصادی به ویژه در بعد  یجاد فرصت های ا و ا
و  ز فرصت ها  ا استفاده  به منظور  صادرات 

مزیت های اقتصاد جهانی است.
 از این منظر، چند هدف عمده مورد توجه قرار 
می گیرد از جمله دسترسی به بازارهای جهانی، 
افزایش صادرات و جایگزینی واردات، جذب 
نتقال، جابه جایی و  سرمایه گذاری خارجی، ا
توسعه فناوری و همچنین، حفظ اقتصاد ملی 

در مقابل تحریم ها و مسائل اقتصاد جهانی.
لملل  بین ا تجارت  طریق  ز  ا آن،  بر  علاوه 
نش و  یه گذاری مستقیم خارجی، دا و سرما
فناوری موجود در کالاها و خدمات منتقل 
می شود که نتیجه این جریان، سرریز فناورانه 
نیز  و  پیشرفته  فناوری های  به  بی  دستیا و 
نقش آفرینی در چرخه تولید ملی و نوآوری 

خواهد بود.
 راهکارهایی همچون ایجاد شبکه ای از روابط 
راهبردی با همسایگان، استفاده از پیمان های 
رزی و تجاری با کشورهای هدف  نبه ا دوجا
و  قتصادی  ا دیپلماسی  تقویت  در  ند  می توا
ر مؤثر باشد.  لملل، بسیا بط بین ا توسعه روا
ین  قتصاد مقاومتی نیز ا تحقق سیاست های ا
یجاد  رد تا مشوقی برای ا ا به دنبال دا مهم ر
تولیدات داخلی به سمت  یت  رقابت و هدا
کیفی سازی و تقویت اقتصاد درون زا و برون نگر 
طریق  ز  ا یی  برون گرا به  ا  ر دولت  و  باشد 
دیپلماسی اقتصادی و تعامل سازنده با جهان، 

رهنمون سازد.
مبین  هم  کشور  توسعه ای  اسناد  بررسی 
قتصادی است که  ضرورت های دیپلماسی ا
گام  نیه  بیا اساسی،  نون  قا در  رویکرد  ین  ا
و  قتصاد مقاومتی  ا دوم، سیاست های کلی 
سیاست های کلی نظام در بخش های مختلف، 

ملاحظه می شود. 

دیپلماسی اقتصادی در الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت 

نمی توان بزه سرقت را صرفاً 
با قوانین کیفری کنترل کرد

نماینده دائم رژیم صهیونیستی در سازمان ملل از رویکرد دیپلماتیک 
آمریکا و کشورهای اروپایی نسبت به توافق هسته ای و مشارکتشان 
در مذاکرات وین انتقاد کرد.  به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبری 
نیوزمکس، دَنی دانون نماینده دائم رژیم صهیونیستی در سازمان ملل 
در گفت وگو با این پایگاه خبری با مطرح کردن ادعاهایی درباره به نتیجه 
رسیدن مذاکرات وین گفت، برای آمریکا و کشورهای اروپایی شرم آور 
است که درباره بازگشت به توافق هسته ای ایران مذاکره کنند، به ویژه 
وقتی توجه جهان به بحران اوکراین معطوف شده است. او دراین گفت وگو 
مدعی شد: در وین که فاصله زیادی از اوکراین ندارد، مذاکراتی درباره یک 
توافق جدید در جریان است، توافقی بد، حتی بدتر از چیزی که در سال 
2015 امضا شده بود. این توافق زندگی ما را به خطر می اندازد. ثبات 
خاورمیانه را به خطر می اندازد.  دانون به نیوزمکس می گوید، اسراییل 
دوست ندارد شاهد »اشتیاق آمریکا و کشورهای اروپایی باشد که عملا 

در حال شتافتن به سمت امضای هرگونه توافق با ایرانی ها هستند«.
او بر ادعایش افزود: آن ها به آینده فکر نمی کنند. فقط می خواهند 
بگویند ما یک توافق امضا کردیم. ما باید برای آینده مان آماده شوم تا 
خودمان از خودمان دفاع کنیم.  به گزارش ایسنا،  ادعاهای این مقام 
رژیم صهیونیستی هم زمان با برگزاری دور هشتم مذاکرات وین در 
راستای احیای توافق هسته ای مطرح می شود که دولت پیشین آمریکا 
در سال 2018 از آن خارج شد.  مقامات رژیم صهیونیستی که از سال 
2015 مخالف انجام شدن توافق هسته ای بوده اند، توافقی که در ازای 
محدود شدن برنامه هسته ای ایران موجب لغو تحریم های آن می شد، 
از زمان برقراری مذاکرات وین در مارس 2021 جهت احیای این توافق، 
سعی در کارشکنی در روند مذاکرات و منصرف کردن متحدان اروپایی 
وآمریکایی خود داشته اند و مدام ازتلاش های دیپلماتیک غرب در این 

راستا انتقاد کرده اند.
به گفته طرفین مذاکرات، روند آغاز شده در وین  پیش رفت چشم گیری 

داشته است اما برخی مسائل هنوز نیازمند تصمیم گیری های نهایی اند.

خشم رژیم صهیونیستی از اشتیاق 
آمریکا و اروپا برای توافق در وین

کاخ سفید:
 تحریم های روسیه ربطی 

به هدف مشترک  
در مذاکرات وین ندارد
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صبح  سه شنبه ماهواره نور 2 با موفقیت در مدار 500 کیلومتری 
زمین قرار گرفت.

به گزارش ایسنا به نقل از  سپاه نیوز، همزمان با اعیاد شعبانیه نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با استفاده از ماهواره بر 
سه مرحله ای قاصد از کویر شاهرود ماهواره نور 2 را در مدار 500 

کیلومتری زمین قرار داد.
 بنا بر این گزارش؛ ماموریت این ماهواره سنجشی و شناسایی است و 
ماهواره نور 2 با سرعت ۶/۷ کیلومتر بر ثانیه و 480 ثانیه پس از پرتاب 

در مدار 500 کیلومتری قرار گرفت.
اطلاعات  تکمیلی و ویژگی های این اقدام و دستاورد راهبردی متعاقبا 

اطلاع رسانی خواهد شد.

سپاه پاسداران ماهواره نور
 را در فضا قرار داد

ذبیح الله خداییان با بیان اینکه در بحث آزادسازی 
سواحل و حاشیه رودخانه ها با همکاری دستگاه 
قضایی و دولت اقدامات مفیدی انجام شده است، 
تاکید کرد که این اقدامات مقطعی نیست و ادامه 

خواهد داشت.
به گزارش ایسنا، ذبیح الله خداییان در آخرین نشست 
خبری سال 1400 در پاسخ به سوال ایسنا مبنی 
براینکه در مورد آزادسازی سواحل برخی مدعی 
هستند که در بعضی مسیرها از جمله رودخانه کرج 
در جاده چالوس آزادسازی محسوسی انجام نشده 
است، پاسخ شما چیست؟ گفت: در این زمینه اخیرا 
با همکاری دستگاه قضایی و با تاکیدات رییس قوه 
قضاییه و همکاری دولت  اقدامات مفیدی انجام شده 
است بخصوص در حریم رودخانه کرج. 19 دستگاه 
اجرایی دارای تصرفاتی بودند و مستحدثاتی ایجاد 
شده بود که 15 دستگاه اجرایی رفع تصرف کردند و 

4 دستگاه هنوز انجام ندادند و اخطار دادیم. 
وی افزود: در رابطه با برخی اشخاص حقیقی نسبت به 
رفع تصرف آنها انجام شده اما تعدادی از مستحدثاتی 
باقی مانده اند که نیاز به رفع تصرف دارد و متعلق  به 

مردم هستند. 
خداییان تاکید کرد: با همکاری قوه قضاییه و دولت 
پیشرفت خوبی داشتیم و کسانی که به حریم و 
سواحل تجاوز کردند خودشان شخصا به رفع تصرف 
اقدام کنند زیرا از مصالحی که بکار برده شده بهتر می 
شود استفاده کرد. اگر این کار را شخصا انجام ندهند 

با حکم مراجع قضایی و ضابطان اقدام خواهد شد. 
وی تاکید کرد: این اقدام مقطعی نیست و ادامه دارد 
و اگر کسانی اصرار به تصرف داشته باشند با حکم  

مراجع قضایی اقدام خواهد شد.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره  
آخرین وضعیت اعطای مرخصی و  عفو و تخفیف 
مجازات زندانیان، گفت: به موجب قوانین و مقررات 
در ایام مختلفی پیشنهادهای عفو مجازات داده 
می شود. در سال 1400، قریب به 12 هزار و 240 نفر 
مشمول عفو و تخفیف مجازات قرار گرفتند که از این 
تعداد ۷ هزار نفر از تخفیف مجازات و بیش از 4 هزار 
نفر مشمول عفو شدند. همچنین 22۷۷ نفر در 22 

بهمن و مبعث مشمول عفو شدند.
وی افزود: در حال حاضر ۳2 هزار نفر مشمول 
مرخصی هستند که این موضوع در حال بررسی 

است.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی در خصوص 
گروهک  سرکرده  دو  پرونده  وضعیت  آخرین 

تروریستی الاحوازیه و گروهک تندر گفت: هر دو 
پرونده در جریان رسیدگی است و به اتمام نرسیده 
است. رسیدگی به این پرونده ها با رعایت کلیه 
قوانین و مقررات از جنبه بین المللی و از لحاظ قوانین 

داخلی است.
پیرامون موضوع  به سوالی  خداییان در پاسخ 
بودجه 1401 و رفع مشکلات قوه قضاییه در ارتباط 
استخدام قضات گفت: در طول مدتی که از برنامه 
ششم سپری شده هیچ سالی نبوده که حد نصاب 
تعیین شده در قانون در اختیار قوه قضاییه گذاشته 
شود. در بودجه 1401 اعتقاد ما این است که حدود 
9 هزار میلیارد تومان کسری داریم که به مجلس 
منعکس شده است. انتظار این است که میزان 2.9 

درصد بودجه برای قوه قضاییه لحاظ شود.
 وی در پاسخ به سوالی درباره پرونده بازار سرمایه و 
بورس و اینکه چند متهم دارد؟ گفت: سازمان بازرسی 
کل کشور از زمانی که بازار سرمایه مشکلاتی پیدا 
کرد، به این موضوع ورود کرده است. ضمن اینکه به 
مسولان مربوطه در زمان های خودش هشدارهایی 
دادیم و پرونده هایی در مورد اعضای هیات مدیره 
بازار سرمایه تشکیل شده است و پرونده در ارتباط با 

تخلفات انها به شورای عالی بورس ارجاع شد.
وی افزود: پرونده کیفری در سازمان بازرسی تشکیل 
شد و اعضای هیات مدیره را دعوت و تفهیم اتهام 
کردیم و  به مرجع قضایی ارجاع شده است. در مورد 
مسولان پرونده به دستگاه قضایی ارجاع شده و 
منتهی به صدور حکم بدوی شده و این روند همچنان 

ادامه دارد.
وی تاکید کرد: هم دولت و هم ریاست قوه قضاییه 
تاکیدات زیادی داشتند که سازمان بازرسی نظارت 
بیشتری بر بازار داشته باشند تا از خسارتی  که به 
مردم وارد می شود پیشگیری شود. در مورد اشخاص 
دولتی و غیر دولتی که در این بازار وارد شدند و باعث 
رشد شاخص بازار شدند و مدتی بعد خارج شدند و 
موجب افت بازار شدند را  در دست بررسی داریم و 

انشالله در آینده نتیجه به مردم اعلام می شود.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره 
موضوع مبارزه با زمین خواری و حدنگاری ها در 

کشور گفت: در سال 1400 بیش از 48 هزار پرونده 
در ارتباط با زمین داشتیم و 29 هزار و 500 پرونده 
منتهی به صدور حکم شده است. همچنین 2۷ هزار 
و ۳۷0 هکتار اراضی ملی و منابع طبیعی رفع تصرف 
به عمل آمده که ارزش تقریبی آن ۷9 و هزار ۳00 
میلیارد تومان است. 19 هزار و 500 حکم قلع و قمع 
بنا و مستحدثات داشتیم. در ارتباط با حدنگاری 
حدود 91 درصد از اراضی ملی و منابع طبیعی سند 

کاداستری برایشان صادر شده است.
خداییان یادآور شد: موضوع مبارزه با زمین خواری 
در دستور قوه قضاییه است و جنبه مقطعی ندارد و 
در این دوره دولت همکاری لازم را با قوه قضاییه دارد 
و خوشبین هستیم که این مبارزه به نتایج مفیدی 

برسد.
وی در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت سند 
تحول گفت: این سند در دستور کار قوه قضاییه است 
و مشتمل بر برنامه های کوتاه و میان و بلندمدت است 
و ستاد پیگیری اجرای سند تحول مرتب آنرا رصد 
می کند. برنامه های کوتاه مدت  اجرایی شدند و به 

اتمام رسیدند. در اجرای این سند تحول راهکارهایی 
برای اصلاح فرایندها پیش بینی شده و بیش از 50 
دستورالعمل و بخشنامه در اجرای سند تحول اجرا 
و ابلاغ شدند. سامانه های متعددی در اجرای سند 
تحول اجرایی شدند. مانند سامانه شهود و متهمان 
و سامانه محکومان مالی و همچنین اجرای طرح 
حدنگاری و تسریع در اجرای آن و  بسیاری از احکام 
این سند و برنامه های آن اجرا شدند و الان برنامه 
های میان مدت را اجرا می کنیم و بعضی از برنامه 
های بلندمدت هم نیاز به قانون دارد که در دست 

تدوین است و در موعد خود اطلاع رسانی می شود.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره 
بزرگترین پرونده تغییر کاربری اراضی در نزدیکی 
دادگستری قم گفت: تغییر کاربری اراضی جرم 
است و متاسفانه جرمی است که آمار آن در کشور کم 
نیست، بخصوص اینکه نقل و انتقال بسیاری از اراضی 
با سند عادی انجام می شود و همین مسئله اثراتی در 

قطعه بندی و فروش زمین دارد.
وی افزود: اگر این مسئله تغییر کاربری در نزدیکی 
دادگستری قم احراز شود قابل رسیدگی است. در 
رابطه با تغییر کاربری باید این نکته را مورد توجه 
قرار دهیم که باید به موقع ورود کنیم. در خصوص 
این موضوع هنوز پرونده ای در دادگستری قم نداریم 
و چنانچه همکاران در دادگستری قم خبر تغییر 

کاربری به آنها رسیده باشد باید به آن ورود کنند.

اقدامات خوبی در پیگیری تخلفات بازار بورس داشتیم
سنا

: ای
س

عک

یک دیپلمات پیشین کشــورمان خاطر نشان کرد: 
اگر طالبان در سیاست های خود تجدید نظر نکند 
و اقوام و قومیت هــا را در دولت مشــارکت ندهد 
با مقاومتی از ســوی مــردم مواجه خواهد شــد. 
بهتر اســت طالبان هم از فرصت گفت وگو با اقوام 

استفاده کرده و آن ها را در دولت مشارکت دهد.
محســن روحی صفت در گفــت وگو با ایســنا در 
ارزیابی خــود از پیامدهــای عدم تشــکیل دولت 
فراگیر در افغانستان توســط طالبان گفت: اتفاقی 

که در افغانســتان رخ داد همه را شــوکه کرد. هم 
خود طالبان انتظار نداشــتند که در چنین مرحله 
ای قدرت را به دســت بگیرند هم در میان مخالفان 
از جنبه های مختلف فشــار و تشــتت آرا به وجود 

آمده بود و تمایلی به جنگیدن نداشتند.
وی تصریح کرد: در چنین شرایطی طبیعی بود که 
هم طالبان و هــم مخالفان در حالــت بلاتکلیفی و 
شوک باشند تا بتوانند به خودشان آیند و به تدریج 
هر دو درکی نســبت به شــرایط به دســت آورند. 

طالبان هم بفهمند کــه حکومت داری آن طور که 
تصور می کردند آسان نیست و انتظاراتی در جامعه 

وجود دارد که باید به آن ها پاسخ داده شود.
ایــن دیپلمات پیشــین کشــورمان همچنین بیان 
کرد: با توجــه به شــرایط اقلیمی در افغانســتان 
معمولا زمســتان ها اوضــاع آرام می باشــد اما با 
آمدن فصل بهــار امکان تحرکات بیشــتر در میان 
گروه ها وجود دارد. در واقع اگر طالبان در سیاست 
خارجی خود تجدید نظر نکند و از مشــارکت اقوام 

و همه قومیت ها اســتفاده نکند با مقاومتی مواجه 
خواهد شد.

روحی صفــت افزود: اگــر مــردم در مردادماه که 
طالبان قدرت را به دست گرفتند وارد جنگ نشدند 
یکی از دلایلش شــکاف عمیقی بــود که بین مردم 
و دولت به وجود آمــده بود و علاقه نداشــتند که 
مجددا برای حاکمیت قربانی دهند اما اکنون مردم 
هم محدودیت هــای موجود در جامعه را بیشــتر 
درک می کنند و احتمال انجام تحرکاتی از ســوی 

آن ها در صورتی کــه حکومتی عادلانــه و فراگیر 
تشکیل نشود وجود خواهد داشت.

این دیپلمات پیشــین کشــورمان در افغانســتان 
همچنین اظهار کرد: نکته مهم این اســت که مردم 
می دانند رسیدن به یک راه حل از طریق مسالمت 
آمیز بسیار مناسب تر اســت و می تواند راهگشا تر 
از جنگ باشــد لذا فرصتی برای طالبان اســت که 
استفاده کرده و اقوام مختلف را در دولت مشارکت 

دهد، حقوق زنان و اقلیت را رعایت کند.
وی در پایــان خاطر نشــان کرد: اگــر طالبان این 
هوشــمندی و زیرکی را به خرج دهنــد و از ابزار 
مشــروعیت در حکومت اســتفاده کند برای خود 
آنان مناســب تر اســت و اگر غیر از این باشــد در 
سال آینده ســال پر تحولی را در افغانستان شاهد 

خواهیم بود.

یک دیپلمات پیشین کشورمان تشریح کرد

پیامدهای عدم تشکیل دولت فراگیر در افغانستان توسط طالبان
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استخدام گروه کارخانجات سیرنگ

عکس نوشت

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از ثبت نام 
22 هزار و ۷۳5 نفر از اهالی این منطقه در طرح 

نهضت ملی مسکن خبر داد.
در  نام  ثبت  میزان  بیشترین  ساردوئی  محمد 
طرح نهضت ملی مسکن را در جنوب کرمان در 
شهرستان جیرفت اعلام کرد و افزود: 1۳ هزار  و 
900 جیرفتی در این طرح ملی ثبت نام و از این 
تعداد سه هزار و 500 نفر نسبت به تکمیل پرونده 
سازی  آماده  به  نسبت  باید  که  اند  کرده  اقدام 

اراضی به منظور اجرایی شدن طرح اقدام شود.

او به مشکل تامین زمین برای طرح ملی مسکن 
اشاره و تصریح کرد: با الحاق اراضی به محدوده 
شهرها مشکل تامین زمین برای اجرای این طرح 

برطرف می شود.
بیان  با  راه و شهرسازی جنوب کرمان  مدیرکل 
اینکه به منظور اجرایی شدن طرح نهضت ملی 
اجرای  برای  نظر  مورد  اراضی  باید  ابتدا  مسکن 
طرح آماده شود گفت: طرح های جامع شهری در 
جنوب کرمان به منظور الحاق اراضی به محدوده 
شهرها در حال انجام است که با الحاق این اراضی 

مشکل زمین به منظور واگذاری به مردم برطرف 
می شود.

اعلام  دلیل  به  تاکنون  اینکه  بیان  با  ساردویی 
موافقت نکردن سایر ادارات مشکل الحاق زمین 
در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  اجرای  منظور  به 
جیرفت رفع نشده است، افزود: با این شرایط در 

این زمینه با محدودیت هایی روبرو می شویم.
او بر همکاری بیشتر سایر سازمان ها و ادارات در 
طرح ملی مسکن تاکید کرد و نهضت ملی مسکن 

را از اولویت های مهم دولت برشمرد.

چهارمین همایش و نمایشگاه چشم انداز 
صنایع فلزات غیرآهنی ایران و فناوری های 
وابسته با نگاهی به تولید و بازار از 1۶ تا 
18 اسفند ماه در محل نمایشگاهی هتل 

المپیک تهران برگزار می شود. 
هلدینگ  عمومي  روابط  گزارش  به 
چهارمین  سرچشمه،  مس  سرمایه گذاری 
صنایع  چشم انداز  نمایشگاه  و  همایش 
هلدینگ  حضور  با  آهنی  غیر  فلزات 
سرمایه گذاری مس سرچشمه از 1۶ اسفند 
کار خود را آغاز کرده است.  این همایش 
و نمایشگاه، به منظور، همسوسازی ارکان  
تولید  موانع  رفع  و  بررسی  تولید،  زنجیره 
و اصلاح قوانین مرتبط، بررسی چشم انداز 
تولید، مصرف و صادرات فلزات غیرآهنی، 

متوازن سازی بازار،
نقش موثر در بازارهای بین المللی و اصلاح 
افزایش  صادراتی،  و  ارزی  سیاست های 
افزوده محصولات  ارزش  ارتقا  و  بهره وری 
اهمیت  پایدار،  توسعه  و  غیرآهنی  فلزی 
فلزات  منابع  در  اکتشاف  زنجیره  توسعه 
غیرآهنی، احیا و سرمایه گذاری در معادن 
های  فناوری  نقش  متوسط،  و  کوچک 
نوین بر توسعه صنایع فلزات غیرآهنی در 
چهارمین دور برگزاری میزبان فعالان این 

حوزه می باشد. 
گذاری مس سرچشمه،  سرمایه  هلدینگ 
با توجه به اهداف توسعه ای و در راستای 
جهت  شرکت،  این  سهم  ارزش  افزایش 
ارتباط بیشتر با بازارهای هدف و گسترش 

و  همایش  این  در  سودآور،  های  فعالیت 
نمایشگاه حضور فعالی دارد. 

گذاری مس سرچشمه،   سرمایه  هلدینگ 
از  یکی  ریال،  ۷۶50میلیارد  سرمایه  با 
گذاری  سرمایه  های  شرکت  بزرگترین 

معدنی کشور محسوب می شود.
این شرکت با دارا بودن پرتفوی بورسی به 
ارزش 8۶00 میلیارد ریال دارای پرتفوی 
که  باشد  می  نیز  ارزشمندی  بورسی  غیر 
هایی  شرکت  در  آن  های  فعالیت  عمده 
راهیان  گذاری  سرمایه  هلدینگ  نظیر 
ماهتاب  آرین  تولیدی  شرکت  و  سهام 
بزرگترین  از  یکی  عنوان  )به  گستر 
هلدینگ های نیروگاهی کشور( و چندین 
متمرکز  دیگر  خدماتی  و  معدنی  شرکت 

شده است.
مس  گذاری  سرمایه  هلدینگ  مدیریت 
و حرکت  اهداف  تحقق  سرچشمه، جهت 
در مسیر چشم انداز این هلدینگ، استفاده 
کار  دستور  در  را  بالقوه  های  ظرفیت  از 

خود قرار داده است.
 18 لغایت   1۶ امروز  از  نمایشگاه  این 
اسفند ماه 1400 در هتل المپیک تهران 
در حال برگزاری است. بازدید از نمایشگاه 

برای عموم آزاد می باشد.

نام نویسی ۲۲ هزار نفر از اهالی جنوب کرمان در طرح نهضت ملی مسکن

حضور هلدینگ مس سرچشمه در نمایشگاه  صنایع فلزات غیرآهنی ایران

خبر

با دستور قضایی، امروز بیش از 80 هکتار از اراضی دولتی در 
کرمان که برای طرح نهضت ملی مسکن در نظر گرفته شده 

است از دست متصرفان خارج شد. 
بنا به اعلام اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازی 
استان کرمان، نزدیک ساعت 5 صبح روز سه شنبه 1۷ اسفند 
ماه 1400 پیرو هماهنگی و اخذ دستور مقام قضایی دادستان 

مرکز استان کرمان با حضـور حاجی زاده مدیرکل راه و 
شهرسازی و سالاری دادستان مرکز استان کرمان، عباسی پور 
معاون املاک و حقوقی و حضور گسترده فرماندهی انتظامی 
شهرستان کرمان و یگان حفاظت از اراضی سازمان ملی 
زمین و مسکن،  عملیات آزاد سازی و رفع تصرف 80 هکتار از 
پلاک1۶44۳ فرعی ۳9۶8 اصلی شهر کرمان که برای طرح 

نهضت ملی مسکن در نظر گرفته شده است از دست متصرفان 
بازپس گیری و به اموال بیت المال برگشت داده شد. حاجی زاده 
ضمن قدردانی از زحمات و تلاش های دادستان مرکز استان 
کرمان، تعامل و همکاری اعضای شورای تامین شهرستان 
کرمان و دستگاه های مربوطه  برای جلوگیری از تضییع اموال 
بیت المال به ویژه اراضی دولتی در نقاط شهری را خواستار شد. 

80 هکتار زمین تصرف شده به اداره راه وشهرسازی کرمان بازگشت

عنوان: دروغ اراده آزاد
نویسنده: سام هریس

ترجمه: خشایار دیهیمی
انتشارات: گمان

کتاب دروغ / اراده آزاد اثر سام هریس نویسنده آمریکایی است 
که دهمین کتاب از مجموعه تجربه و هنر زندگی از انتشارات 
گمان است. مجموعه تجربه و هنر زندگی به مسائلی فلسفی 
می پردازد که راه زندگی هرکس را مشخص می کند. کتاب دروغ 
اراده آزاد نیز، کتابی فلسفی با زبان ساده است که به دو مسئله 

مهم می پردازد
سام هریس اشاره می کند که دروغ مهم نیست از چه نوعی باشد، 
بنا به گفته کتاب: دروغ در نهایت یک هزینه روانی دارد و بر روی 

روابط، اعتماد عمومی، عزت نفس و... تاثیر دارد.

فراخوان پانزدهمین رقابت 
بین المللی کتاب مصور

Compostela ۲0۲۲ منتشر شد.
مهلت: 2۳ اردیبهشت 1401

شهروندی  و  پرورش  و  آموزش  وزارت  توسط  رقابت  این 
ناشران  همکاری  با  کامپوستلا،  د  سانتیاگو  شهر  شورای 
دنبال  به  رویداد  این  شود.  می  برگزار   Kalandraka
کتاب هایی که در آن داستان از طریق تصاویر، یا از طریق 
تصاویر و متن های کوتاهی که یکدیگر را تکمیل می کنند، 
خدمات  از  توانید  می  تمایل  و  نیاز  صورت  در  باشد.  می 
ثبت نام،  برای  فستیوارت«  تخصصی  »دپارتمان های  ویژه ی 
واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی 

پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.
https://instagram.com/festivart.services

 شرکت برای تمامی افراد آزاد است.

کتاب

فراخوان 

مسجد جامع بروجرد

مسجد جامع بروجرد که با نام مسجد جمعه نیز 
شناخته می شود، مسجدی تاریخی و از بناهای 
معماری مهم در شهر بروجرد است. مسجد جامع 
بروجرد یکی از نخستین مسجدهای ساخته شده 
در ایران است که در قرن دوم تا سوم هجری در 

شهر بروجرد بنا نهاده شده است.

 عکس : تسنیم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمانمدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 

 شناسه اگهی : ۱۲8۹۲۷۹

دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

  امور نگهبانی و انتظامات بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت موضوع مناقصه
شماره مناقصه: 
 1/15/1/1401

5/725/920/924 ريالبرآورد کل مناقصه)ریال(
دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت 
www.setadiran.ir

ب( پایگاه ملی مناقصات   
    http://iets .mporg.ir

)صرفاً جهت مشاهده(

286/296/046 ريالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز سه شنبه مورخ 1400/12/24دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها 
در سامانه ستاد ایران

تا ساعت14:30روز یکشنبه مورخ 1401/01/14

از ساعت 12 روز دوشنبه مورخ 1400/01/15بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10:00 روز دوشنبه مورخ 1401/1/8 در محل  بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت  برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

)هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ت اول
شماره ب/52- 1400/57نوب

شماره  به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  طریق  از  را  شیرآلات  خرید  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  کرمان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
2000005963000225 برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 
 نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400.12.28 می باشد.

مبلغ برآورد : 15.010.000.000 ریال
کرمان استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  وجه  در  کار(  ارجاع  )فرایند  بانکی  ضمانت  صورت  به  ریال   750.500.000  : مناقصه  در  شرکت  تضمین   مبلغ 

ضمانتنامه فوق باید به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : مورخ 1400.12.28 لغایت 1401.01.11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز  سه شنبه تاریخ 1401.01.30
آخرین مهلت تحویل پاکت )الف( : به صورت حضوری ساعت 15 روز سه شنبه مورخ 1401.01.30 به دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب استان کرمان می باشد.

تاریخ بازگشایی پاکت ها : ساعت 10 روز چهارشنبه تاریخ 1401.01.31
محل تامین اعتبار : عمرانی اسناد خزانه اسلامی به سررسید 1403.05.22 با حفظ قدرت خرید 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها آدرس : کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و 
فاضلاب استان کرمان تلفن : 33222960 – 034

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 02141934 دفتر ثبت نام : 88969738 و 85193768 


